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Ülkemizin en büyük sivil toplum kuruluşu
İSTESOB olarak amacımız, temsil ettiğimiz
üyelerimize layık oldukları hizmeti

verebilmektir. Ancak kapanan her işyeri bizi
yüreğimizden yaralıyor. Tek bir kepenk dahi
kapanmasın istiyoruz. Çünkü bir işyerinin üyelerimiz
tarafından hangi sıkıntılarla açıldığını, hangi hayallerle
işe başladığını biliyoruz. Bir ekmek kapısı açan
esnafımız kendisinin ve ailesinin geleceğini düşünerek
büyük beklentilerle işyeri kuruyor. İşler yolunda
gitmeyip de kepenk indirmek zorunda kalınca da
ekonomik ve psikolojik yıkım başlıyor. Bizler bunun
önüne geçmek için kafa yoruyoruz.   

Değerli okuyucular dünyada olduğu gibi ülkemizde
ve İstanbulumuzda da ticaretin şekli değişiyor. Bu
değişim farkında olmadan bizim de yaşadığımız diğer
alanlardaki değişim süreciyle paralel seyrediyor. 

Bir kere insanların yaşam tarzları değişiyor. Mesela
çoğu insan alışverişi, bakkala markete gitmeden
evinden, işyerinden hatta köyünden, kasabasından
oturduğu yerden yapmayı tecih ediyor. 

Çoğu tüketici de kampanyalı alışverişlere yöneliyor.
Mesela marketler vitrin camlarına her gün bir ürün afişi
asarak 3-5 saatlik fiyat indirimleri ile müşteri çekiyor.
Bir gün deterjan afişi, ertesi gün zeytinyağı afişi ve
benzeri dinamik sunumlarla dikkat çekiyorlar. Büyük
lokanta ve restoranlar bir gün fasulye günü, ertesinde
mantı günü düzenleyebiliyor. Örnekleri çoğaltmak
mümkün.

Esnaf topluma ve insana hizmet ediyor. Böyle
olunca da esnafımızın yaşaması ve işini devam
ettirebilmesi için işyerine benzeri dinamizm katkısı
sağlamalı. Hep söylüyorum her esnafımızın kendini
yenilemesi gerekiyor. Her sektörde yenilikler, vizyon
projeler üretiliyor. Bizim esnafımızın da en azından
üretilmiş, işe yaramış projeleri uygulaması gerekiyor.
Tabii esnafımızın bu tarz yenilikler için odalarımızın da
bilgilendirme ve istişare toplantıları yapmaları faydalı
olacaktır. Atatürk’ün bu ülkenin kalkınması için muasır
medeniyetler seviyesini işaret ettiği gibi esnafımızın da
çağa ve yeniliklere ayak uydurması gereği vardır. Bu
konuda kendini yenileyen, çağa ayak uydurarak
müşteriyi çekebilen çok güzel örnekler var. Vitrinini
sürekli yenileyen, ışıklarını cezbedici hale getiren, gıda
işinde lokanta ve pastane olarak temizliği, hijyeni ihmal
etmeyen esnafımız iş yapıyor. Bu örneklerin
çoğalmasını, işyerlerinin rekabete yenik düşüp
kepenklerini kapatmamasını istiyoruz.   

İSTESOB yönetimi olarak bizler, İstanbulumuzun
tüm yerel yönetimleri  ile olumlu diyaloglar kurarak

odalarımızın ve esnafımızın sorunlarını çözmeye
çalışıyoruz. Bayram öncesinde İBB Başkanı Kadir
Topbaş’la yaptığımız görüşmelerde ulaşım sektörün-
de önemli kazanımlarımız oldu. Başkan Topbaş’la
yaptığımız görüşmelerimizde İBB’nin esnafın ekmeği-
ni bölmeme konusunda isteklerimiz oldu. Sayın
Topbaş, haklı isteklerimizi yerinde buldu ve“Esnafın
yok olmasına müsaade etmem” cümlesini dile
getirdi. Toplumun çimentosunun esnaf sanatkar
olduğunu ve yaşatılması gerektiğini vurguladı.
Kendisine, yardımcılarına, İBB Genel Sekreter ve
yardımcıları ile Toplu Ulaşım birimlerinin tüm sorum-
lularına İstanbul esnaf sanatkarı adına şükranlarımı arz
ediyorum. İlçe belediye başkanları ile de esnafa destek
vermeleri konusunda temaslarımız sürüyor. Geçen ay
birlik binamızda kahvaltı konuğumuz Beyoğlu
Belediye Başkanı Ahmet Misbah Demircan oldu. Çok
önemli konuları görüştüğümüz Demircan Başkanın
esnafa desteğini biliyor ve kendisine teşekkür ediyoruz.
Sadece belediye başkanları değil, başta Valimiz
Hüseyin Avni Mutlu olmak üzere diyaloğa girdiğimiz
tüm kamu kurum yöneticilerinden çok önemli destek-
ler alıyoruz. Ancak benim esnafımızdan tek isteğim,
bizim üzerinde durduğumuz konuların dışında yaşa-
dıkları sıkıntıları bize aktarmalarıdır. Bunu gerek odaları
aracılığı ile gerekse birliğimize başvurarak yapmalarıdır.
Bilgimiz dahilinde olmayan konularda mücadele
vermemiz kabil değil. Bu açıdan sizlerden bize
ulaşmanızı rica ediyorum. 

Tüm esnafımıza bereketli sağlıklı günler, ulaşım
sektöründe gece gündüz direksiyon başındaki
esnafımıza da kazasız belasız hayırlı yolculuklar
dilerim. 

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

KEPENKLER 
KAPANMASIN..  
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KAPAK

BASİT USÜLE DÖNÜŞ

Maliye Bakanı Mehmet
Şimşek, basit usül
mükellef olma şartını

kaybeden firmaların, yeniden
basit usüle dönmelerine imkan
vereceklerini açıkladı. Esnafın
hayatını kolaylaştıracak adımlar
attıklarını anlatan Mehmet
Şimşek, "Basit usül mükellef
olma şartını bir şekilde
kaybetmiş olanların, tekrar
basit usüle dönmelerine imkan
sağlıyoruz. Esnafın önünü
açıyor, hayatını kolaylaştıracak
adımlar atıyoruz" dedi.

Mevcut uygulamada, basit
usüle tabi olmanın şartlarını
kaybedenler ile herhangi bir
şekilde gerçek usülde
vergilendirilmiş olanlar, bir daha
basit usüle dönemiyorlar. Hatta bu
kişilerin aynı türden iş yapan eş ve
çocukları da bu faaliyetleri

nedeniyle basit
usülden
yararlanamıyorlar.
Esnaf odaları uzun
zamandır bu konuya
ilişkin itirazlarını dile
getirirken,
değişiklikten dolayı
memnun olduklarını
ifade ettiler.

Tasarı yasalaşırsa,
basit usüle tabi olma
şartlarını tekrar
kazanan esnaf ve
sanatkarlara, basit
usüle dönme imkanı
tanınacak.

ESNAFA VERGİ
DESTEĞİ

Bakan Şimşek,
kaybolmaya yüz
tutmuş mesleklere
sağlanan vergi muafiyeti
kapsamının da genişletilerek,
daha çok esnafa vergi kolaylığı
sağlamak istediklerini açıkladı. 

Amaçlarını esnaf sanatkarı
yaşatmak olduğunu belirten
Şimşek, esnafı destekleyen
politikalarına devam edeceklerini
belirtti.

Şimşek, esnaf sanatkarı
yaşatmak için azami çaba
gösterdiklerini belirterek, ”Diğer
önemli bir destek ise esnaf
muafiyeti kapsamını

genişletiyoruz. Bu sayede
geleneksel, kültürel ve sanatsal
değeri olan kaybolmaya yüz
tutan meslekleri yapanlar,
işyeri açsalar dahi vergiden
muaf olacaklar” şeklinde
konuştu.

Öte yandan Maliye Bakanı
Mehmet Şimşek, yeni
büyükşehir olan 14 ildeki
mükelleflerin basit usülde
vergilendirme hükümlerinden
yararlanmaya devam edeceğini
açıkladı.

MÜJDEYİ BAKAN ŞİMŞEK VERDİ

Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, basit usül mükellef olma şartını 
kaybedenlerin, tekrar basit usüle dönmelerine imkan sağlayacaklarını söyledi.

Mehmet Şimşek

Basit usüle dönüş imkanının verilmesiyle 
esnaf kayıtlarının artması bekleniyor.
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Başkanların 
bayramlaşması

Oda başkan ve yöneticileri
İSTESOB’da bayramlaştı.
Ramazan bayramının 2.

Günü olan 09 Temmuz Cuma günü,
İstanbul Esnaf ve Sanatkar Odaları
Birliği’nin İncirli’deki merkez binası
oda başkan ve yöneticileriyle doldu
taştı. Geleneksel  bayramlaşma
törenine büyük ilgi gösteren teşkilat
temsilcileri, bayram sevincini
beraber yaşadılar.  

İSTESOB ailesi her zaman olduğu
gibi bayramda da bir araya geldi.
Bayramın 2. Günü İSTESOB’un
İncirli’deki merkezinde bayramlaşma
merasimine katılan esnaf odası
temsilcilerinde yüzler gülerken, her
zaman sorunların konuşulduğu
toplantı salonunda bu sefer neşe ve
mutluluk hakimdi. 

İSTESOB’un bir teşkilat olmaktan

çok, bir aile hüviyetine
büründüğünün en net görüntü-
sünü sunan bu bayramlaşma
merasimine katılan esnaf temsilcileri,
bu tablonun kalıcı olmasını dilediler.
Başkan Faik Yılmaz da “Büyük
İSTESOB Ailesi” sözünü daha çok
kullanmaya başladı.

Oda başkanları törene yönetim
kurulu üyeleri ile birlikte geldi. Kimi
oda temsilcilerinin bayramlaşmaya
çocuklarıyla geldiği görüldü.

Katılım bir hayli yoğun olurken,
Başkan Yılmaz ve yönetim kurulu
üyeleri misafirleri ile yakından
ilgilendi. Misafirleri duayen başkanlar
Hüsnü Çınar, Temel Çoruh ve
Başkan Vekili İsmail Taşkın’la
beraber karşılayan   Yılmaz, esnaf
camiasının bayramını kutladı. 

Neşeli geçen törende tüm bir

yılın bayram gibi olmasını dileyen
oda başkanları birlik ve beraberlik
görüntüsünün daim olmasını istedi.  

İSTESOB Başkanı Yılmaz,
bayramın insanlığa sağlık ve huzur
getirmesini temenni etti. Yılmaz,
“Esnafımızın böylesine güzel bir
günde bir araya gelmesi bizi
mutlu ediyor. Esnaf odaları birliği
olarak da bu güzel günde
yönetimdeki arkadaşlar ve oda
başkanlarımızla olmak çok güzel.
Esnafımıza da bayramın iyi ve
güzel kazançlar getirmesini
temenni ediyorum” dedi.

Yılmaz, fırsat buldukça oda
başkanları ile esnafın sorunlarını da
konuştu. Kapalıçarşı’nın restorasyona
ihtiyacı olduğunu belirten Yılmaz,
esnaf çarşılarına önem verilmesini
istedi.

Esnaf temsilcileri sorunları konuşmaya bayramda ara verdi. Ramazan Bayramı’nın ikinci günü bir araya 
gelen esnaf teşkilatı Ramazan sevincini birlikte yaşadılar.

BÜYÜK İSTESOB AİLESİ BİRLİKTEYDİ..

İstanbul caddeleri bayram boyunca tatile gidenler sebebiyle boş kaldı.
Ancak İSTESOB binası bayramın ikinci günü dolu doluydu. Başkanların
bayramlaşması, kucaklaşması fotoğraflarda yerini buldu.
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Başkanların 
bayramlaşması

Anadolu Yakası Pazarcılar Odası Başkanı Mehmet Emin Yarar, 
bayramlaşmaya yönetim kurulu üyeleriyle geldi.

Yaşar Hangün, Mustafa Uzun, İsmail Taşkın, Faik Yılmaz, Mustafa Şimşek, Şükrü Akyüz,  
Temel Çoruh ve Kemal Gürel bayramı İSTESOB’da kutladılar.

Keyifli geçen törende tüm bir yılın bayram gibi olmasını dileyen oda başkanları 
birlik ve beraberliğin daimi olmasını istediler.

Bayramlaşmaya gelen esnaf odası başkanları Yılmaz’la hatıra fotoğrafı çektirdiler.
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3 saat süren bayramlaşma törenine ilgi yoğundu.

Duayen başkanlarından Süleyman Ersal da
bayramlaşma için birlikteydi.. Çiçekçiler Odası Başkanı Sunay Çalışır ve Başkan Faik Yılmaz

Çatalca Şoförler Odası Başkanı Cafer Dağ ve
yönetimi bayramlaşmaya gelenler arasındaydı.

Birliğe gelen oda yönetim kurulu üyeleri bayramlaşmanın 
ardından Faik Yılmaz, Temel Çoruh ve Cafer Dağ ile toplu 

fotoğrafta yer aldılar.

HABER



Eski Elbiseciler Odası Başkanı Hüseyin Önen uzun bir aradan
sonra bayramlaşmak için İSTESOB’a geldi. Başkan Yılmaz, konuklarıyla tek tek ilgilendi.

İSTESOB personeli arasındaki bayramlaşma arife günü yapıldı.

Yaşar Hangün, Mustafa Uzun, Yaşar Gün, Silivri, Çatalca, Tuzla Kredi ve Kefalet Kooperatifleri başkanları ve
yönetimleri bayram sevincini İSTESOB’da yaşadılar.

İstanbul Erkek Berberler Odası tam kadro bayramlaşma merasimindeydi.
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Silivri Birleşik Esnaf Odası Başkanı Ali Tabakoğlu ve yönetimi

İsmail Taşkın, Hüsnü Çınar, İsmail Demirbaş, Ziya Özel, Faik Yılmaz, Mustafa Uzun ve 
Fevzi Kuvvet de toplu fotoğrafta yer aldılar.

Esnaf teşkilatında yüzler uzun süre sonra bayramın getirdiği neşeyle güldü.

İSTESOB ailesi bu Ramazan Bayramı’nda da birlik ve beraberlik içinde olduğunu gösterdi.

Yenibosna Birleşik Esnaf Odası Başkanı Zeki Bakır, 
bayramlaşma törenindeydi.

Ayaktakiler, Nezir Kinin, Serkan Eroğlu, Yavuz Doğruel, Cafer Dağ,
Metin Tekin, Ekrem Alabaş, oturanlar, Mustafa Uzun, Şükrü Akyüz,

Faik Yılmaz, Hüsnü Çınar ve Suat Yazıcı.



İSTESOB merkez binasına gelen oda başkan ve yönetim kurulu üyeleri bayramlaşma sonrası 
 toplu anı fotoğrafında yer aldılar.

Yenibosna Birleşik Esnaf Odası Başkanı Zeki Bakır, 
bayramlaşma törenindeydi.

Niyazi Yaşar ve Faik Yılmaz fırsat buldukça 
sohbet ettiler.

Ayaktakiler, Nezir Kinin, Serkan Eroğlu, Yavuz Doğruel, Cafer Dağ,
Metin Tekin, Ekrem Alabaş, oturanlar, Mustafa Uzun, Şükrü Akyüz,

Faik Yılmaz, Hüsnü Çınar ve Suat Yazıcı. Bayramın neşesi çocuklar da unutulmadı.

Otelciler Odası Başkanı Niyazi Yaşar, bayram
tebriklerini kabul etti.

Büfeciler Odası Başkanı Mustafa Şimşek,
bayramda İSTESOB’daydı.
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KAPAK

İSTESOB’un kahvaltı konuğu 
Başkan Misbah Demircan’dı

Beyoğlu Belediye Başkanı
Ahmet Misbah
Demircan, Beyoğlu’nda

işyerleri önüne masa ve sandalye
konulmasının yasaklanmasına
açıklık getirdi. Demican, “İşyeri
açma ruhsatında eğlence

mekanı yazan yerler, tüm gece
yüksek seste müzik yayını
yapıyor. Sabah ise kahvaltı
verip, lokanta gibi dükkanla-
rını işletmeye çalışıyorlar. Oysa
ruhsatta senin hangi işi
yaptığın belli, bunun dışına

çıkamazsın. Sandalye masa
konulmasını yasaklayınca, ‘bu
haksız rekabettir’ diyenler
bilhassa haksız rekabet
yapıyor.  Biz esnafın hakkının
hukukunun korunması adına
bu kararı aldık” dedi.

Beyoğlu Belediye Başkanı Ahmet Misbah Demircan, İSTESOB’da esnaf
odası başkanlarıyla bir araya geldi. Esnafın uğradığı zararlar gündeme
gelirken, belediye ile esnaf odalarının koordineli çalışmasının yolları arandı.

Demircan İSTESOB’dan ayrılırken istişare toplantılarının devam edeceğini açıkladı.
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Beyoğlu esnafının vizyonunu
genişleterek, müşteri profilinin
turistlerden oluşmasını öneren
Demircan, kaliteli hizmetin de
altını çizdi.

Demircan. Beyoğlu'nun
eğlence mekanı algısını
kırdıklarını belirterek,
Beyoğlu'nun kültür, sanat ve
turizm merkezi olması için
çalıştıklarını belirtti. Yeni açılan
otellerle 5 bin yataktan 30 bin
yatağa ulaştıklarını kaydeden
Demircan, otel müşterilerinin
Beyoğlu'na günlük 22 milyon lira
kazandırdığını açıkladı.  

DENETİMLER ARTTIRILSIN 
İSTESOB’un belediye

başkanları ile düzenlediği sabah
kahvaltısı organizasyonunda,
esnafın bu ayki konuğu Ahmet
Misbah Demircan oldu.
Beyoğlu’nda bulunan esnaf odası
başkanları ile birlikte İSTESOB’da
bir araya gelen Demircan,
başkanlardan sorunları dinledi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Demircan’ı ağırlamaktan dolayı
son derece mutlu olduklarını
söyledi. Beyoğlu ve çevresinde
esnafın yaşadığı sıkıntıları
aktaran Yılmaz, belediye ile
birlikte çalıştıkları takdirde

sorunları daha çabuk aşacaklarını
dile getirdi.

Şahıs işyerlerinin esnaf
odalarına, şirketlerin Ticaret
Odası’na kaydolması gerektiğini
belirten Yılmaz, bu hususa aykırı
örneklerin Beyoğlu sınırları
içerisinde de görüldüğünü
kaydetti.

ROMAN VATANDAŞLARA 
GÜN DOĞDU

Yılmaz’dan, Sahne Sanatçıları
Esnaf Odası’nın kayyuma
devredildiğini öğrenen
Demircan’dan ilginç bir öneri
geldi. Demircan, Beyoğlu’nda çok

sayıda roman vatandaşın canlı
müzik mekanlarında sahne
aldığını ama hiçbir hakka sahip
olmadığını belirtti. Roman
vatandaşlarının da müzikleriyle
bir mesleği icra ettiğini söyleyen
Demircan, ”Eğer onlar için
ustalık belgesi düzenlenir ve
sahne aldığı mekanlara bu
belgelere sahip insanları
çalıştırma zorunluluğu
getirilirse, dünyada ses
getirecek bir işe imza atmış
oluruz. Hem de Sahne
Sanatçıları Esnaf Odası
kayyumdan kurtulur, güçlü bir
yapıya kavuşur” dedi.

Sahne Sanatçıları Odası’na kurtuluş reçetesi

İSTESOB’un kahvaltı konuğu 
Başkan Misbah Demircan’dı

Ahmet Misbah Demircan ve Faik Yılmaz
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HABER

2014-2015 eğitim öğretim
yılına hazır olması
beklenen İSTESOB

İşletmeler Üstü Eğitim ve Teknoloji
Merkezi Okulu’nun inşaatında sona
gelindi, sıra ince işçilikte. Eğitim
sistemimizdeki büyük bir açığı
kapatacak olan okul, aynı zamanda
esnafın en acil ihtiyaçlarından biri

olan kalifiye eleman eksiğinin
giderilmesine de katkı sağlayacak.

BAŞKANLARDAN AKIN
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,

başkan vekilleri Mustafa Nuhoğlu,
İsmail Keskin ve İl Milli Eğitim
Müdürlüğü Müdür Yardımcısı
Zekine Dayıoğlu, İş yeri Denetleme

ve Danışmanlık Grubu’nda (İDDG)
yer alan esnaf odası başkanları,
İSTESOB’un İkitelli’deki okulunu
ziyaret ettiler.

Okulun mimarı Tayfun Akün
çalışmalar hakkında oda başkanlarını
bilgilendirdi. Pek çok oda başkanı,
temel atma töreninden sonra ilk
defa okula geldiğini belirtirken,

BAŞKANLAR 
İSTESOB 
OKULUNDA

Esnaf odası başkanları İSTESOB’un İkitelli’deki okulu İşletmeler Üstü
Eğitim ve Teknoloji Merkezi’ni yerinde inceledi. Başkanlar ortaya çıkan
eser karşısında hayranlıklarını gizleyemedi.

Oda başkanları, okul binası hakkında bilgi
alırken, İSTESOB’un tarihinde ilk defa 

böyle bir eser kazandırmasının 
gururunu yaşadılar.



ortaya çıkan eser karşısında
mutluluklarını gizleyemedi.

ESNAFIN GURURU OLACAK
Başkan Yılmaz, büyük fedakarlık-

lar sonucu bu okulun ülkemize
kazandırıldığını dile getirdi ve
emeklerinin karşılığı alındıkça daha
da mutlu olacaklarını söyledi.
Eğitimin en önemli yatırım aracı
olduğunu ifade eden Yılmaz,  emeği

geçen herkese teşekkür etti.
Teknolojik donanımlarının yer

alacağı İSTESOB okulunda 27 sınıf ve
6 laboratuar bulunacak. Binanın bir
bölümünde ise dünden bugüne
teknolojiyi çağrıştıran bir “Esnaf
sanatkarlar müzesi” tesis edilecek.
Almanya’da sayıları hayli fazla olan
işletmeler üstü eğitim merkezi
İstanbul’da bir ilk olacak ve
gençlerimizin geleceğine önemli bir

katkı sağlayacak. Okul inşaatı, İkitelli
Organize Sanayi Bölgesi’nde 4 bin
metrekarelik alanda 1300 metrekare
üzerine bina edilmekte ve 11 bin
metrekare kapalı alan şeklinde
planlandı. Başakşehir, İkitelli OSB
Mahallesi, Süleyman Demirel
Bulvarı’ndaki okul inşaatın ince işleri
ve tüm teknik donanımı
tamamlandıktan sonra eğitime
açılacak.

İSTESOB Eğitim Müdürü
Muzaffer Garip, NACE Kodları
ile piyasaya çekidüzen

geleceğini belirtirken, esnafı Nace
Kodları seçimi konusunda uyardı.

İşyeri Denetleme ve Danışma
Grubu (İDDG) toplantısı, İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz, başkan vekilleri
Mustafa Nuhoğlu, İsmail Taşkın,
Hukuk Müşaviri Av. Kemal
Ferlengez, esnaf odası başkanları ve
İl Milli Eğitim Müdürlüğü Müdür
Yardımcısı Zekine Dayıoğlu’nun
katılımıyla İOSB’nin İkitelli’deki
merkezinde gerçekleştirildi.

İSTESOB Eğitim Müdürü Muzaffer
Garip’in gerçekleştirdiği sunumda,
NACE Kodları’nın neden gerekli
olduğu esnaf odası başkanlarına
aktarıldı. Avrupa Birliğince 1970´den
beri geliştirilen NACE, ekonomik

faaliyetlerin çeşitli istatistikî
sınıflamalarını göstermek ve
istatistiksel birimlerle ilgili verilerin
sınıflandırılması için kullanılıyor. 

Garip, Eylül ayından itibaren
e-bildirge sistemi üzerinden aylık
prim ve hizmet belgesinin
gönderilmesi sırasında, bir defaya
mahsus olmak üzere, işyerinin altı
haneli NACE kodunun seçilmesinin
zorunlu olduğunu hatırlattı ve bu
seçimler yapılırken esnafın dikkatli
olması konusunda uyarılarda
bulundu.

Garip, NACE Kodları seçimi
yapılırken aynı zamanda, iş sağlığı ve
güvenliği açısından tehlike sınıfının
belirleneceğini ve SGK açısından ise ‘İş
kazaları ve Meslek Hastalıkları
Sigortası’ prim oranlarının da  NACE
Kodlarına göre belirleneceğini belirtti. 

Garip, ekonomik alandaki
hareketliliği tespiti açısından NACE
Kodlarının önemli bir istatistiki bir
kaynak oluşturduğunu söyledi. 

ZAYIF ODALAR BİRLEŞEBİLİR
Sunum sonrası soru cevap

kısmına geçildi ve bazı oda başkanları
sorunlarını dile getirdiler. İSTESOB
Başkanı Yılmaz, Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı’nın esnaf odalarının
yapısıyla ilgili yeni bir düzenlemeye
gideceğini açıkladı. Kendi önerilerini
de açıklayan Yılmaz, zayıf, üye sayısı
az odaların birleştirilebileceği
görüşünü Ankara’ya sunduklarını dile
getirdi.

Esnaf Şurası’nın, çok önemli oldu-
ğunu belirten Yılmaz, esnafın tanı-
mının değişmesi konusunda büyük
mücadele verdiklerini ifade etti.

HERKES 6 HANELİ
NACE KODUNU ÖĞRENMELİ

İSTESOB’UN GURUR ABİDESİ

İDDG, her zamankinden farklı olarak İOSB’nin İkitelli’deki merkezinde düzenlendi.
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KAPAK
“Akıllı Kart’la öğrencilere gıda kontrolü”

OSMANOĞLU’NDAN ÖĞRENCİLERE
AKILLI KART PROJESİ 
İstanbul Kantinciler Odası

yeni projesiyle velileri
sevindirecek bir gelişmeye

imza attı. ‘Akıllı Kart’ adı verilen
projeyle aileler çocuklarını daha
rahat kontrol altına alabilecek.
Projeyi Kalkınma Ajansı’na sunan
esnaf odası, İstanbul Kalkınma
Ajansı’ndan gelecek haberlerle,
çocukların okullarda daha sağlıklı
beslenmesini amaçlıyor.

Kantinciler Esnaf Odası, İstanbul
genelindeki okullarda öğrencilerin
nakit para yerine, adlarına
düzenlenen kartlarla alışveriş
yapmalarına olanak sağlayacak bir
sistemi hayata geçirmeye
hazırlanıyor. Alt yapısı hazırlanan
proje ile ilköğretim ve lise
öğrencileri, aileleri tarafından aylık
olarak kartlarına yüklenecek olan
para ile kantinlerden ihtiyaçlarını
giderebilecek. Oda Başkanı Vahap
Osmanoğlu, bu projeyle okul
dışında, gaspa ve kapkaça
uğramaları engellenecek olan
öğrencilerin, uyuşturucu
tacirlerinin tuzaklarından da uzak
kalacaklarını ifade etti.

Akıllı kart ile
öğrencilerin okullara
giriş çıkışları kontrol
edilebilecek. Kartlara
para da
yüklenebilecek ve bu
sayede çocukların
hangi besinleri
alabilecekleri de Akıllı
Kart yardımıyla
belirlenecek.

Osmanoğlu, ”Akıllı
Kart uygulaması
hayata geçerse,
velilerin izin verdiği
yiyecek ve içecekler
dışında öğrencilere
satış yapılmayacak. Aileler,
çocukları için yasakladığı gıda
ürünlerini belirterek sisteme
dahil edebilecek. Kantinden
istediği ürünü almaya çalışan
öğrenci, ailesinin
koyduğu yasakla karşılaşıyor.
Böylece öğrenciler ailelerinin ve
okul yönetiminin kontro-
lü altında sağlıklı beslenme
alışkanlığı kazanacak” dedi.

KAYIT DIŞINA DUR DİYEN YOK
Kantincilerin sıkı bir denetime

tabi tutulduğunu belirten
Osmanoğlu, aynı oranda kayıt dışı
işletmelerin de sıkı takibe
alınmasını istedi.

Kantinlerde, cips, patates
kızartması, gazlı, aromalı
içeceklerin satışının yasak olmasına
rağmen okulların karşısındaki
işletmelerde bu ürünlerin
satıldığından yakınan Osmanoğlu,

bu işletmelerin hemen hepsinin de
kayıt dışı faaliyet gösterdiğini
söyledi.

Osmanoğlu, ilçe tarım
müdürlüklerinin kayıt dışına
müsaade etmemesini istedi ve
aileleri de bu gibi yerlerden
alışveriş yapmamaları konusunda
uyardı.

Okul kantinlerinde satılmayan
yiyecek ve içeceklerin okul
önlerindeki seyyar satıcılar ve
ruhsatsız işyerlerinde denetimsiz
şekilde öğrencilere verildiğini
belirten Osmanoğlu, hijyen ve
kamu yararı açısından bu
haksızlığa dur denmesini
bekliyor.

Kantinlerin hijyen açısından son
derece güvenilir olduğunu belirten
Osmanoğlu, okul aile birlikleri, okul
idaresi, ilçe tarım müdürlükleri
tarafından sıkı bir denetimden
geçtiklerini dile getirdi.

Vahap Osmanoğlu



17 İstanbul Esnaf

OSMANOĞLU’NDAN ÖĞRENCİLERE
AKILLI KART PROJESİ 

27 Temmuz Salı günü
İSTESOB’da bir araya gelen
motorize odalar, yeni

minibüs hatlarını görüştü. Odalar,
metro yüzünden zarar eden hatları
için yeni güzergah belirleyecek.

İstanbul Büyükşehir Belediyesi
26.08.2013 tarihli yazısıyla, “Yeni
taksi dolmuş güzergahların 16+1
ve 9+1 minibüs önerileriyle
değerlendirmesi, oluşturulacak
çalışmanın, ilk UKOME gündemi-
ne sunulmak üzere ilgili esnaf
odalarının onayını almış bir metni-
ne ihtiyaç duyulduğu gerekçesiy-
le” İSETSOB çatısı altındaki motorize

odalardan görüş alınmasını istedi.

ZAMAN YETERSİZ
Bu çağrı üzerine Faik Yılmaz

başkanlığında toplanan motorize
odalar fikir alışverişinde bulundu.
UKOME’nin aynı gün içerisinde, 16+1
olan minibüslerin 9+1’e
dönüştürülmesi ve yeni
güzergahların belirlenmesi
konusuyla toplantı yapması tartışma
yarattı.

Odalar, kısa sürede bir konu
üzerinde mutabakat sağlamanın
mümkün olmadığını belirterek, daha
sağlıklı karar alabilmek için
UKOME’den süre istedi.

Esnaf odası başkanları, istenilen
sürenin UKOME’den verileceğini
düşünerek, çalışmalara şimdiden
başladı. Yeni güzergahların
belirlenmesinde aktif rol oynayacak
olan Bahçelievler Şoförler Odası
Başkanı Halit Yılmaz’a esnaf

odalarından birer temsilci eşlik
edecek.

Metro nedeniyle zarar gören
hatların güncellenmesi ve başka
güzergahlara yönlendirilmesi
odaların uzun zamandır talep ettiği
bir konu. Odalar yeni güzergahlar
belirlenmesi konusunun ciddi bir
çalışma gerektirdiğini belirtirken,
UKOME’nin aceleci tavrını ise
yadırgadı.

Toplantıya katılan başkanlar,
odaların herhangi bir görüşü
alınmadan varılacak UKOME
kararlarına itiraz edeceklerini de
açıkladı. 

METRO BAĞLANTILARINA
YENİ HATLAR 

Motorize odalar, raylı sistemlerden dolayı zarar gören minibüs hatlarının
değiştirilmesi için çalışma yürütecek.

Odalar yeni güzergahları belirlemek için kolları sıvadı.

Metro mağduru minibüslere yeni güzergah



İki önemli konuda ortaya çıkan  çarpıcı
rakamları bilginize sunmak istiyorum. Biri
karşılıksız çekteki artış, reel piyasaların ne

durumda olduğunu ortaya koymaya yetiyor.
Diğeri de İstanbul’u dünya kentleriyle kıyaslayan
rakamsal veriler.

Bu yılın ilk 6 ayında (Ocak-Haziran) karşılıksız
kalan çek sayısı 305 bin 571 oldu. Bunların tutarı
7 milyar 46 milyon 315 bin lira. Geçen yıllarla
kıyaslandığında karşılıksız çek tutarı 5 yılda yüzde
26 artış göstermiş. Bu artış hiç de azımsanacak bir
oran değil. Ayrıca bu artış kötüye giden reel sek-
törde alarm zillerinin çaldığına işaret. Toplumun
her ferdi ve kesiminde hem ekonomideki
daralma hem de çevre ülkelerde yaşanan olay-
ların da etkisiyle ödeme zorluğu ve buna bağlı
bunalımı işaret ediyor.

Ülkemizde bu bunalımdan en fazla nasibini
alan şehir ise İstanbul. “Küresel Rakamlarla
İstanbul” isimli  rapor yaşam şartlarının en ağır
olduğu il olarak da  İstanbul’u gösteriyor.
İSMMMO’nun hazırladığı ve Avrupa İstatistik
Kurumu (Eurostat) ve Türkiye İstatistik Kurumu
(TUİK) ile Türkiye Cumhuriyeti Merkez Bankası
(TCMB) verileri baz alınarak hazırlanan rapora
göre hızla gelişen küresel bir kent olarak İstanbul,
yaşam şartlarının en ağırlaştığı il olarak
gösteriliyor.

Rapor, “Dünyanın sayılı metropolleri arasında
yer alan İstanbul’un pek çok yapısal sorunla karşı
karşıya olduğunu” belirtiyor. Kentte yaşayanlar
açısından İstanbul’un, ulaşım, kültürel, sosyal
göstergeler, pahalılık gibi sorunlar yüzünden
giderek cazibesi azalıyor.

Rapora göre İstanbul 276 Avrupa kenti
arasında 115 bin otobüsle açık ara birinci. Bunun
sebebi de toplu ulaşımın büyük oranda otobüsle
sağlanması. Rapora göre İstanbul 100 bin kişi
başına raylı ulaşım uzunluğu bakımından 1,5 km
ile 174 Avrupa ülkesi içinde en son sırada yer
alıyor. İstanbul yine  686 bin kamyon stokuyla en
fazla kamyonun olduğu 4. Kent. 

Aynı rapor,
Zürih, Tokyo,
Paris, Londra
gibi çok sayıda
ülke içinde
pahalı benzinin
kullanıldığı İstanbul 1. sırada. En ucuz benzin
ise 0.77 cent ile Meksiko City. Avrupa’nın en
pahalı kenti sıralamasında ise İstanbul 14.
durumda. Madde fiyatlarında İstanbul en pahalı
pirincin kullanıldığı 7’nci, en pahalı dana etinin
satıldığı 3’üncü, en pahalı tereyağının satıldığı
4’üncü, en pahalı şekerin satıldığı 9’uncu
durumda. Bunlara karşılık en ucuz sütün
satıldığı 18’inci, yine en ucuz zeytin yağının
satıldığı 4’üncü ülke durumunda.

Kısacası pahalılıkta da dünya ülkeleri ile
yarışır durumdaki İstanbul’da yaşamak zorlaşıyor.
Bu veriler de İstanbul’un cazibesini azaltıyor ve
ters göçün gündeme gelebileceğini gösteriyor.
Çalışan kesimlerde kendi memleketine göç zor
görünüyor. Kamu kurumlarında Anadolu illerine
tayin talebi artıyor. Buna karşılık İstanbul’da
aradığını bulamayan esnaf sayısı da hayli fazla.
Bir yandan AVM’ler, diğer yandan sermaye
market zincirlerinin sokak aralarına kadar
yayılmasıyla rekabete yenilip dükkanını kapatan
binlerce esnaf yeni maceraların peşine düşüyor.
Bu ekmek teknelerinin kapanmaması için
hükümete büyük iş düşüyor. Tüm dünyada
ticaretin ve alışverişin şekli hızla değişiyor ama
küçük esnafın korunması adına yeni projelere
ihtiyaç duyuluyor. Esnafın gelişen şartlara ayak
uydurabilmesi ve yaşatılması için  proje
üretilmesi konusunda ilk adım İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz’dan geldi. Yılmaz,
“Esnafın kendini yenilemesi” konusunda bir
proje birimi kurulması için çalışma başlattı. Bu
çalışmanın İstanbul esnafına hayırlı olmasını
diliyoruz. 

Yeni konularla yeni sayıda buluşmak üzere
hoşça kalın. 

RAKAMLARLA 
İSTANBUL

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum

TAKSİ PLAKASI YENİDEN DEĞERLENDİ
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Taksicilerin VİP ve filo taşıma-
cılığına ilişkin korkuları, İBB
Başkanı Kadir Topbaş’ın

açıklamasıyla son buldu.Topbaş,
“Esnafın rızkını kimseye
yedirmeye niyetimiz yok. Taksici
esnafımızın endişe etmesini
gerektirecek herhangi bir durum
söz konusu değil” dedi. 

İstanbul Taksiciler Odası Başkanı
Y. Yahya Uğur da, çok az sayıda
aracın VİP ve Filo taşımacılığı için
ruhsat alabildiğini ve artık ruhsat
alımlarının da durdurulduğunu
açıklayarak taksici üyelerini rahatlattı.

İBB daha önce yayınladığı
yönetmelikle 50 aracı olan şirketlere
“Filo taşımacılığı” 2000 CC üzeri 30
aracı olan şirketlere ise "Lüks
otomobil taşımacılığı" yapma
izninin yolunu açmıştı. İşte bu karar,
taksi duraklarının ve genel olarak
taksicilerin büyük tepkisine yol
açmıştı.

Taksiciler bu kararın korsana yol
açacağına ve ekmeklerinden olacağı
gerekçesiyle tepki göstermişti. Taksici
esnafının şikayetlerini dile getiren
Y. Yahya Uğur, taksici esnafının bu
uygulamadan en az  zararla çıkması
için çalışma başlatmıştı. 

Başkan Uğur, sektörde kaygı
verecek bir durum olmadığını dile
getirerek, ”Taksici esnafının
ekmeğine kimseyi ortak

etmeyeceğiz. İstanbul'da taksi
taşımacılığını taksiciler yapacaktır.
Bunun dışındaki girişimlere izin
vermeyeceğiz.  Esnafımız bu
yönde bir endişe taşımasın. Lüks
taşımacılıkla ilgili kaygılar yersiz.
Çok az sayıda şirkete ruhsat verildi
ve kaygının ortadan kalkmasıyla
taksi plakaları da hak ettiği değeri
yeniden  buldu. Lüks taşımacılığın
gündeme geldiği günden beri
plakalar, yüzde 20-30 arası değer
kazandı” dedi.

Taksici esnafının sorunlarının
masaya yatırıldığı bir toplantıda Y.
Yahya Uğur’la bir araya gelen
İstanbul Büyükşehir Belediyesi
Başkanı Kadir Topbaş, lüks
taşımacılığın korsanın kılıfı olarak

görülmemesini istedi. 
Lüks taşımacılık yapacak araçların

segmentlerini yükselttiklerini belirten
Topbaş, böylece herkesin lüks
taşımaclık yapmasına da müsaade
etmediklerini söyledi.

Topbaş: "Lüks taşımacılık
düzenlemesi ile korsan taksiciliğin
önünü açılmamıştır. Lüks
taşımacılık yapacak otomobillerin
modellerini yükselttik. Esnafın
rızkını kimseye yedirmeye
niyetimiz yok. Taksici esnafımızın
endişe etmesini gerektirecek
herhangi bir durum söz konusu
değil. Gerektiğinde yapılacak yeni
düzenlemelerle her türlü haksız
girişimin önüne geçilecektir"
şeklinde konuştu. 

VİP TAKSİCİLERE ARTIK 
RUHSAT YOK

HABER
TAKSİ PLAKASI YENİDEN DEĞERLENDİ

İBB Başkanı Kadir Topbaş’tan taksicilere sevindirici haber. Topbaş, lüks
taşımacılık için talebin çok az kaldığını ve bundan sonra da kimseye ruhsat
verilmeyeceğini açıkladı...
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İthal mallar üzerindeki
kanserojen maddeler
sağlığımızı tehdit ediyor.

Özellikle kırtasiye malzemelerinde
tehlikenin çok önemli boyutlara
ulaştığını söyleyen yetkililer,
aileleri bu konuda uyarıyor. 

Kokulu silgiler, birbirinden
ilginç kalemler ve rengarenk
kırtasiye malzemeleri… Her okul
döneminde çocukların düşlerini
süsleyen ve okul stresini çoğu
zaman eğlenceye dönüştüren bu
kırtasiye ürünleri, aslında
çocukların sağlığını bozabilen
tehlikeler içeriyor.

Yeni okul döneminin başladığı
şu günlerde yine aynı tehlike
kapımızda ve akıllarda tek soru,
kanserojen madde içeren

kırtasiye ürünlerini nasıl ayırt
edebileceğiz?

Sorunu en yetkili ağızdan
dinlemek adına İstanbul
Kırtasiyeciler Odası Başkanı
Yavuz Tekçe ile bir söyleşi
gerçekleştirdik.

HALKA GÜVENCE VERDİK
Başkan Yavuz Tekçe, ailelerin

güvenle alışveriş yapabilmeleri
için  ’Güvenli Satış Noktası’

uygulamasını başlattı.  
Oda kaydı olan kitap

kırtasiye işletmeleri güvenli satış
noktaları olarak belirlendi. Bu
konuda görsel afişler hazırlanıp,
tüm üyelere ulaştırıldı. Güvenli
Satış Noktası ibareli İş yerlerinde
vatandaşlar, güven içinde
kanserojen madde taşımayan
kırtasiye ürünlerini öğrencilerine
alabilecek.

Yavuz Tekçe, piyasaya çeşitli

Yavuz Tekçe, güvenli satış noktalarında hem sağlıklı hem de garantili 
ürünler almak mümkün olduğunu söyled

YAVUZ TEKÇE’DEN
GÜVENLİ ÜRÜN AFİŞİ

HABER

Defter ve Kırtasiye Malzemeleri İmalatçıları ve Satıcıları Odası Başkanı
Yavuz Tekçe, ‘Güvenli Satış Noktası’ kampanyası ile vatandaşları 
kanserojen madde tehdidinden korumayı hedefliyor.
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şekillerde giren ve özellikle de
Uzakdoğu kökenli olan ucuz ve
kalitesiz boya, oyun hamuru,
kokulu silgi gibi kırtasiye
malzemelerinin bilinçsizce
tüketildiğini söyledi.  

Gıdalarının konduğu plastik
çantalar ve suluklar da
kalitesiz ise bu anlamda risk
taşıdığını belirten Tekçe,
“Okul öncesi ve ilköğretim
çağındaki çocuklar,
kullandıkları kırtasiye
malzemelerini kontrolsüzce
ağızlarına götürebilmekte,
kullandıktan sonra ellerini
ağızlarına veya gözlerine
sürebilmektedir. Oysaki bu
ürünlerde yer alan boyalar ve
uçucu kimyasal maddeler,
çocukların sağlığı için büyük bir
risk oluşturmaktadır. Hangi
maddeden üretildiği belli
olmayan ve güvenlik sınırlarını
aşan kimyasal madde katkılı
bazı ürünlerin uzun vadede
sonuçlarının daha net ortaya
çıkacak olması, maalesef
bunların günlük kullanımını
özensiz kılmaktadır. Bünyesi
hassas bazı çocuklarda deride
döküntüler tarzında alerjik
reaksiyonlar gelişebilir ve
solunum sıkıntısı oluşabilir.
Kokulu kırtasiye ürünleri
koklamak, çocuklarda
koklamaya dayalı bağımlılıkları
pekiştirebilir” dedi. 

Tekçe,  ilköğretim ve orta
öğretim öğrencilerinin güvenli
satış noktalarından kaliteli
kırtasiye ürünlerini en
ucuz fiyata alacağının garantisini
verdi.

Tekçe, ’Güvenli Satış
Noktaları’nın özellikleri
arasında, orijinal bandrollü ve
garantili ürünlerin satılması,
kaliteli kırtasiye malzemelerinde
iade ve değiştirme garantisi,

standart
defterde ucuz
fiyat uygulaması
olduğunu
açıkladı. 

Başkan Tekçe,
”Kırtasiye
malzemelerinde
kar oranlarımızı
en alt seviyeye
düşürmüş
bulunmaktayız.
Güvenli satış
noktalarında
vatandaşımızın
zincir marketlere
gitmesine gerek
kalmamıştır.
Kırtasiyeci esnafımız
hazırlanan afişleri iş
yerlerine asmış
bulunmaktadırlar.
Afişle desteklenen
işletmelerimiz
2013-2014 eğitim ve
öğretim yılında daha iyi
satışlar yapacaklar, sezona
daha bilinçli ve kararlı
hazırlanıyoruz” şeklinde
konuştu.

AVM’LER KIRTASİYECİLERİN
BELİNİ BÜKÜYOR

Kırtasiyeci esnafının tüm
bir yılda 9 aylık bir sezon
yaşadığını söyleyen Tekçe, bu
dönemin de sadece 6 ayında
bir miktar kar edebildiklerini
kaydetti.

Özelikle AVM’lerden yakınan
Tekçe, okulların açıldığı günlerde
tüm AVM’lerin kırtasiyeye
dönüştüklerini ve bu durumun da
esnafı zarara soktuğunu dile
getirdi.

İşlerin en hareketli olmasının
beklenildiği bir dönemde
AVM’lerin ekmeklerine ortak
olmasını eleştiren Tekçe,
küçük esnafın haksız rekabet

karışışında daha fazla
dayanamayacağını ifade
etti.

EMEKLİ İŞİ OLDU
Kırtasiyecilik mesleğinde kar

oranlarının yıldan yıla azalması ile
insanların meslekten uzaklaştığın
belirten Tekçe, kırtasiyeciliğin
‘emekli işi’ olmaya doğru
ilerlediğini dile getirdi.

Belediyelerin okul sezonunda
öğrencilere kırtasiye ürünler
dağıtmasının esnafa darbe
vurduğunu söyleyen Tekçe,
”Bedava verilen bu ürünler,
esnaftan alınırsa daha
mantıklı olacaktır. Böylelikle
esnaf da mağdur olmaz. Ayrıca
bedava ürün dağıtmanın da bir
kıstası olmalı. İhtiyaç sahibi
olanla, olmayanı nasıl ayırt
ediyorlar. Benim oğluma da
bedava kırtasiye malzemesi
veriliyor, ihtiyaç sahibine”
dedi. 

KIRTASİYEDE KANSOREJEN MADDE KORKUSU
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Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar
Kredi ve Kefalet
Kooperatifleri Birlikleri

Merkez Birliği (TESKOMB) Başkanı
Kadir Akgül, son 10 yılda esnafa
rekor seviyede kredi verdiklerini
aktardı ve bunda faizlerin düşük
olmasının büyük payı olduğunu
söyledi.

TESKOMB en son olarak  1 yıla
kadar vadeli kredilerde faiz oranını
yüzde 4,  bir yıldan fazla olan
kredilerde faiz oranını yüzde 5
olarak açıklamıştı. 

Gelinen noktayı ekonominin
başarısı olarak gören Kadir Akgül,
esnafa son 10 yıl içerisinde 26

milyar TL kredi verdiklerini kaydetti.
Alınan kredilerle esnafın kendini
yenileme ve geliştirme fırsatı
yakaladığını kaydeden Akgül,
2002’den bu yana 860 bin kişinin
kredi kefalet kooperatifinin
imkanlarından yararlandığın
bilgisini verdi. 

300 bin TL’ye kadar kredi
verdiklerini kaydeden Akgül, düşük
faizlerle birlikte kefalet
kooperatiflerine ilginin arttığını
belirtti.

Yüzde 4 seviyesindeki faiz
rakamının Cumhuriyet tarihi adına
bir rekor olmasına karşın, bununla
yetinmeyeceklerini ifade eden

Akgül, hedeflerinin sıfır faiz
olduğunun altını çizdi.

Kredi kefalet kooperatiflerinin
esnaf için korkutucu bir yer
olmaktan çıkıp, güvenli bir liman
haline geldiğini aktaran Akgül,
“Faizlerin yüzde 49-52 arasında
seyrettiği dönemlerden, yüzde
5’e düştüğü günlere geldik.
Anapara kadar faiz ödüyorduk.
Haliyle bu da kredi kullanan
esnafın belini büküyordu. O
günlerde kredi- kefalet
kooperatifleri esnafın can simidi
olmaktan çok uzaktaydı. Bugün
ise kooperatiflerimizi asıl niteliği
olan can simidi olma görevini

Akgül, kredi kullanımındaki artışın sebebi olarak, faizlerdeki düşüşü gösterdi.

Kadir Akgül: “TESKOMB 12
ayda 8.5 milyar TL ile rekor kırdı”

Esnaf kredi kefalet kooperatiflilerinin 10 yılda sarf ettiği mesafeyi çarpıcı
rakamlarla özetleyen TESKOMB Başkanı Kadir Akgül, son bir yılda verilen
toplam kredi tutarının 8.5 milyar TL’ye ulaştığını bildirdi.
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fazlasıyla yerine getiriyor.
Ülkemizin birçok noktasını
geziyorum ve esnaf da bu
durumdan son derece
memnun” şeklinde görüş
bildirdi.

TESKOMB Başkanı, bu süreçte
devletin verdiği desteğin,
kendilerini güçlendirdiğini ve
cesaretlendirdiğini belirtti. Akgül,
esnaf dostu bir anlayışla hareket
eden bir devlet erkanının
yanlarında olduğunu bilmenin
kendilerini ve esnafı mutlu ettiğini
sözlerine ekledi.

ESNAFIN SİGORTASIYIZ
TESKOMB’un 1951 yılından bu

yana 63 yıldır esnaf ve sanatkara
hizmet verdiğini söyleyen Akgül,
TESKOMB’un kuruluş amacına
uygun olarak daima esnaf ve
sanatkarın yanında olacağını
söyledi.

Kadir Akgül, amaçlarının küçük
esnafın hayatını devam ettirmesini
sağlamak olduğunu belirtti. Küçük
esnafa yönelik verilen krediler ile
esnafın tüccar seviyesine çıkmasını
sağlamayı amaçladıklarını
vurgulayarak, bölgelerdeki
kredi ve kefalet kooperatiflerini
zaman zaman ziyaret ettiklerini
söyledi.

Gittikleri yerlerde sıkıntıları

yerinde dinlediklerine değinen
Akgül, sorunların çözümü
konusunda çeşitli çözüm yolları
ürettiklerini ifade etti.

Akgül, kredi kefalet
kooperatiflerinin yaptığı yüzde
18’lik kesintinin kararlı adımlarla ve
büyük fedakarlıklarla yüzde 2’ye
kadar düşürüldüğünü dile getirdi. 

Kredi ve kefalet
kooperatiflerinin, kredi almak
isteyenleri bir zamanlar
prosedürlere boğduğunu kaydeden
Akgül, işleri yokuşa süren
uygulamalardan Başbakan Recep
Tayyip Erdoğan ve Gümrük ve
Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı
sayesinde kurtulmaya başladıklarını
ifade etti.

Akgül, Türkiye genelinde 800'ün
üzerinde kredi ve kefalet kooperatifi
bulunduğunu bildirerek, "Esnaf ve
sanatkara doğrudan krediyi
yalnızca biz veriyoruz. Bizim
verdiğimiz krediler ne kadar
artarsa o kadar esnafın ihtiyacı
var demek oluyor. Amacımız
küçük esnafın hayatını devam
ettirmesini sağlamak" dedi.

Verdikleri kredilerin esnafı
rahatlattığına dikkati çeken Akgül,
küçük esnafın ülkenin ekonomik
dinamoları olduğunu kaydetti.

Küçük esnafın sahip olduğu
potansiyelin, doğru kullanıldığı

takdirde ülkelerin gelişmişlik
düzeyine büyük katkı sağlayacağını
söyleyen Akgül, ”Ekonominin
temelinde esnaf yatar. İstihdamın
arttırılması, ekonomimizin
büyümesi isteniyorsa küçük
esnaf güçlendirilmeli ve
desteklenmelidir” şeklinde
konuştu.

Kredi kefalet kooperatiflerinin
sadece kötü gün dostu olmadığını,
işini büyütmek, yenilemek
isteyenlere de kapılarının açık
olduğunu dile getirdi.

EN BÜYÜK ZARAR ESNAFTA
Türkiye’de yaşanan herhangi bir

sıkıntıda, ölçeği ne boyutta olursa
olsun en büyük sıkıntıyı esnafın
yaşadığını belirten
Akgül,  yaşanan herhangi bir kriz
ortamında, felakette veya her-
hangi bir sorunla karşılaşıldı-
ğında ilk önce küçük
esnaf ve sanatkârların mağdur
olduğunu söyledi.

TESKOMB Genel Başkanı Kadir
Akgül, ihracat yapan firmalara da
hizmet vermeye yönelik yeni
projelerden söz etti. Akgül esnaf
sanatkarların ihracat teşviklerinden
haberdar edilmelerini ve onları ilgili
kurumlara yönlendirme konusunda
destek hizmeti vereceklerini
kaydetti.

Akgül, TESKOMB’un kasasında 1,5 milyar TL olduğunu açıkladı.

ESNAFIN GÜVENİLİR KREDİ LİMANI TESKOMB
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Fatih’te 800 berber esnafı
olduğunu ve içlerinde 30
tanesinin camlarına

pankart astığını söyleyen Berberler
Odası Başkanı Şükrü Akyüz,
camlarına pankart asan kişilerin bir
an önce önlenmesini ve artık
insanların kandırılmaması
gerektiğini söyledi.

Akyüz;“Kimi esnaf 3 TL’ye traş
yapıp, bir de bunu pankartlarla
duyuruyor. Fatih’te odamıza
kayıtlı 800 esnafımız var.
Toplasak bu tür çalışan esnaf
sayısı 30’dur. 770 tane
meslektaşımız mağdur ve
müşteriler kandırılıyor. 3 lira
diyorlar bizim 5 liraya yaptığımız
işi onlar müşterileri kandırarak
6 liraya yapıyorlar. Ama adları
3 liracı. Oradan hizmet alan
müşteriler de kandırılıyor.

Artı ehil olmayan insanlardan
hizmet alıyorlar” dedi.

Fatih ilçesinde faaliyet gösteren
berber esnafı için düzenlenen 6331
sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu
bilgilendirme seminerine, Fatih
Belediye Başkanı Mustafa Demir,
İstanbul Berberler Odası Başkanı
Şükrü Akyüz, yönetim kurulu üyeleri
ve Fatih’te faaliyet gösteren berber
esnafı katıldı. 

Başkan Şükrü Akyüz, tarifenin
altında fiyat uygulaması yaparak
rekabet ortamı oluşturanların
önlenmesinde çok önemli yol kat
ettiklerini açıkladı. Oda başkanı
Akyüz’in paylaştığı bilgiler ışığında,
sorunların üzerine gideceğini
belirten Mustafa Demir’den esnafı
sevindirecek müjdeli haber geldi.

Maliyetin altında hizmet veren
berberlere müsaade edilmeyeceği

belirtilirken, 3 TL-5 TL gibi düşük
hizmet bedelini pankartlarla, cama
asılan yazılarla duyurulmasının
yasaklandığı açıklandı. 

Fatih Belediye Başkanı Mustafa
Demir, berberlik mesleğinin
önemine değindi ve sıkıntıların en
kısa sürede çözüleceğini söyleyerek;
“Berberlerimiz bizim
vazgeçilmezimizdir. Her şeyin
sanayisi olur lakin berberin
sanayisi olmaz. Çünkü en zor iş
insanlarla uğraşmaktır.
Berberlikte insan ilişkisi ve
sunum çok önemlidir. Sıkıntıları
en kısa sürede ilgili makamlarıma
bildireceğim ve sizlerin
mağduriyetinin en kısa sürede
çözülmesini sağlayacağım.
Camlarına pankart asanların
pankartlarını da en kısa sürede
indirteceğim” dedi.

FATİH’TE UCUZCU BERBER
PANKARTINA SON

Fatih Belediye Başkanı Mustafa Demir’in de desteğini alan uygulama ile
artık düşük hizmet bedelini pankartlarla duyurulması yasaklandı.

Belediye Başkanından Şükrü Akyüz’e ucuzcu 
afişleri kaldırma sözü.

Berberler Odasının büyük mücadelesi sonucu 
bu tür görüntülerin sonu geldi.

Kağıthane Belediye Başkanı Fazlı Kılıç, piknikte 
esnafın yanında olduğunu yineledi.

BERBERLERİN PİKNİĞİ FESTİVAL GİBİYDİ..



25 İstanbul Esnaf

Berber esnafı Pazar tatilinin
keyfini doyasıya yaşadı.
Piyasadaki pek az esnafın

Pazar tatili yapma imkanı varken,
berber esnaf bu şanslı ayrıcalığın
tadını aileleriyle birlikte
Kemerburgaz’da düzenlediği
piknikte çıkardı. Esnaf, Pazar tatili
için verdiği emeklerden dolayı başta
başkanları Şükrü Akyüz’e ve
İstanbul Berberler Odası’nın tüm
yöneticilerine teşekkür etti.

25 Ağustos Pazar günü Kemer-
burgaz, Kurt Kemeri Eyüp Belediye
Tesisleri’nde düzenlenen piknik,
festival havasında gerçekleşti.
Etkinlikte, oyun alanlarında çeşitli
yarışmalar, aktiviteler düzenlendi.
Yarışmalar sonucu, derece elde
edenlere ödüller dağıtıldı. Berber
koltuğundan, saç kurutmaya,

epilasyon cihazından 25 berber
esnafına fön makinesi, traş
makinesi, makas, ustura, boyun
bandı, wax vb gibi ürünlerden
oluşan hediye paketleri, 2 adet saç
kesme, 1 adet fön makinesi, değeri
2500 TL olan 3 berber koltuğu,
değeri 10.000 TL olan Vip berber
tezgâhı ve Vip berber koltuğu,
berber direkleri ve gömlek gibi
çeşitli hediyeler dağıtıldı. Tavla
turnuvasının birincisi değeri
2500 TL olan 8 saat komple lazer
epilasyona sahip olurken, ikinci ise
değeri 2000 TL olan ozon tedavisi
uygulamasının sahibi oldu.
Yarışmalarda hediye kazananlar ve
dereceye girenlere hediyelerini ve
madalyalarını Başkan Şükrü Akyüz
takdim etti.

Pikniğe katılan Kağıthane

Belediye Başkanı Fazlı Kılıç ve Eyüp
Belediye Başkanı İsmail Kavuncu
esnafın yanında olduğunu gösterdi.
Pikniğe, esnaf dünyasından da ilgi
fazlaydı. İSTESOB başkan vekilleri
İsmail Taşkın ve Mustafa Keskin,
Yönetim Kurulu Üyesi Aziz Şentürk,
Denetim Kurulu Üyesi Ahmet
Yazıcı, Eğitim Müdürü Muzaffer
Garip, Büfeciler Odası Başkanı
Mustafa Şimşek, Servisçiler Odası
Başkanı Hamza Öztürk, Kağıthane
Şoförler Odası Başkanı Akın Atlı,
Kağıthane Birleşik Esnaf Odası
Başkanı Ömer Osmanoğlu,
Kağıthane Berberler Odası Başkanı
Aycan Erdem berber esnafının
piknik keyfine ortak oldular.

Şükrü Akyüz, geniş katılımdan
dolayı berber esnafına ve belediye
başkanlarına teşekkür etti.

Piknik çekilişinde büyük ödüller

Kağıthane Belediye Başkanı Fazlı Kılıç, piknikte 
esnafın yanında olduğunu yineledi.

Eyüp Belediye Başkanı İsmail Kavuncu, esnaf 
teşkilatlarıyla yakın ilişkide olacaklarını açıkladı.

BERBERLERİN PİKNİĞİ FESTİVAL GİBİYDİ..
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Motorize odalar,
minibüslerin
tanımının değişmesi

için verdiği mücadelenin karşılığını
aldı. Minibüsün tanımı, sürücüsü
dahil oturma yeri on yediyi
aşmayan otobüslere minibüs
denir şeklinde değişti.
Değişiklik, Meclis Genel
Kurulu’nda görüşülerek kabul
edildi. 

Esnaf odaları başkanları, koltuk
kapasitesinin 17’ye çıkartılmasını
tam olarak yeterli görmezken,
“Her şeye rağmen geleceğe
dönük önemli bir adım”
açıklaması yaptılar.

Ayakta yolcu taşınmasını
yasaklanmasına karşı, görüş birliği
içinde olan motorize odalar,
kararın hakkaniyet içermediğinin
altını çizdiler. Minibüs hariç,
İstanbul trafiğindeki bütün
toplu taşıma araçlarının ayakta
yolcu taşıyabildiğine dikkat
çeken esnaf odası başkanları,
minibüsleri ayrı tutan uygulamayı
kabul edilemez olduğunu
belirttiler.

Ruhsat sürelerinin 1 yıl
uzatılmasıyla derin bir nefes alan
motorize odalar, seneye de aynı
sorunlarla boğuşmamak için,

sıkıntılarını şimdiden dile
getiriyorlar.

Görüşlerine başvurduğumuz
bazı oda başkanları, İstanbul
Büyükşehir Belediyesi’nin esnaf
odalarına yaklaşımını takdirle
karşılarken, kat edilecek daha çok
mesafe olduğunu söylediler.

TRAFİĞİMİZ YOLLAR KADAR 
İYİ DEĞİL

Kartal Şoförler Odası Başkanı

Fikret Çelik, Türkiye’nin son 10
yılda harika bir gelişim gösterdiğini
ve buna paralel olarak dünya
standartlarında yollara
kavuştuklarını dile getirdi.

Çelik, İstanbul’un yolları kadar
trafiğinin de yeniden dizayn
edilmesi ve aynı kaliteye
taşınmasını istedi. Trafik sorunun,
toplu taşımanın desteklenmesiyle
çözüleceğine inanan Çelik,
uygulamaların ise tersi istikamette

Minibüsçüler ayakta yolcu alma
yasağına tepkili

Minibüslerdeki koltuk sayısının 14’den 16+1’e çıkartılmasını olumlu bulan
esnaf odaları, ayakta yolcu taşınmasını yasaklayan kararı ise eleştirdi. 

17 KOLTUK TAMAM, SIRA AYAKTA YOLCUDA

(Koltuk 16) + (5 ayakta) olmalı

Fikret Çelik
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gittiğini söyledi.
Çelik, koltuk sayısının 17’ye

yükseltilmesini yeterli görmese de,
ileriye dönük olarak önemli bir
adım olarak görüyor. Çelik, minibüs
tanımının 16+5 ayakta yolcu olarak
değişmesi halinde karardan
herkesin memnun olacağını
aktardı.

YETERLİ DEĞİL
Pendik Şoförler Odası Başkanı

Vehbi Bayraktar, minibüsçülerin
hakkı olan rakamı 21+3 ayakta üç
yolcu olarak verdi. Bayraktar,
ayakta yolcu taşıma yasağının
esnaf kadar vatandaşı da mağdur
edeceğini iddia etti. 

Yasakla beraber büyük
sıkıntıların doğabileceğine işaret
eden Bayraktar, kararın sektöre
karışıklık getirmekten başka katkısı
olmayacağını savundu.

Minibüs hariç bütün şehir içi
toplu taşıma araçlarının ayakta
yolcu alabildiğini söyleyen
Bayraktar, ”Minibüsçülerin
aleyhine açık bir haksızlık
konusu. Neden minibüslere ayrı
diğer toplu taşıma araçlarına

ayrı muamele gösteriliyor. Bu
ikilik, haksız rekabete neden
oluyor ve bizim esnafımız
mağdur oluyor” şeklinde
konuştu.

Bayraktar ruhsat sürelerinin 1 yıl
süreyle uzatılmasıyla nefes
aldıklarını, fakat gelecek sene yine
aynı sorunu yaşayacaklarını
söyledi.

10 yaşın üstündeki araçların
yenilenmesi gerektiğini ve İBB’nin

bu talebini olumlu karşıladıklarını
dile getiren Bayraktar, engelli
rampası uygulamasına ise kesin bir
dille karşı çıkıyor.

YAŞ HADDİNE TAMAM 
RAMPAYA HAYIR

Avcılar Şoförler Odası Başkanı
Kemal Türk, engelli rampası
talebinin uygulanabilir bir tarafı
olmadığını belirtti; yaş haddi
uygulamasını iste desteklediklerini
açıkladı.

Modern yollar kadar, modern
araçlara ihtiyaç duyulduğunu
söyleyen Türk, 10 yaşın üstü
araçların yenilenmesi kararının son
derece doğru olduğunu ifade etti.

Koltuk sayılarının arttırılmasına
ilişkin olumlu değerlendirmelerde
bulunan Türk, ”İstanbul
Büyükşehir Belediyesi’nin son
dönemde attığı adımlar, esnafı
cesaretlendiriyor, geleceğe
umutla bakmamızı sağlıyor.
Burada birlik olarak
gösterdiğimiz dirayet ve işbirliği
de çok önemli. Yine birlik ve
beraberlik içinde olursak
esnafımızı sevindirecek yeni
gelişmelere imza atabiliriz”
dedi.

Minibüsçüler ayakta yolcu alma
yasağına tepkili

17 KOLTUK TAMAM, SIRA AYAKTA YOLCUDA

Kemal Türk

Vehbi Bayraktar
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Büyükçekmece Birleşik
Esnaf Odası Başkanı
Rahmi Yazıcı geçtiğimiz

günlerde Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı’nın kapısını çaldı ve
burada ‘Esnaf ve Sanatkarın
Talep ve Önerileri ‘ raporunu
Bakan Hayati Yazıcı’ya sundu.
Raporda öne çıkan başlıkları
İstanbul Esnaf Dergisi ile paylaşan
Yazıcı, yıllık 200 milyar dolar
ticaret hacmi olan 2 milyon esnaf
ve sanatkarın alım gücünü
birleştirip, yabancı kuruluşların
tekeline girmekte olan perakende
sektörünü, ülke insanımız
aracılığıyla yapabileceklerini
söyledi.

MESLEKİ STANDARTLAR
GETİRİLMELİ

Rahmi Yazıcı mesleki
standartların, oluşturulan
komisyonlarca belirlenmesini,
işletme açmak için  belli kriterler
konulmasını istedi. Böylece
piyasaya düzen geleceğini
savunan Yazıcı, aksi halde
başıbozukluğun esnafın sonu
olacağı görüşünü paylaştı.

Yazıcı, mesleki standartların ve
işyeri açma kriterlerini belirleyecek
komisyonlarda, esnaf odası ve
bakanlık temsilcilerinin yanında,
akademisyenlerin de
bulunmasının doğru olacağını
belirtti.

Türkiye’de işyeri açma
mantığının, ”İş yapan bir
dükkanın yanına yeni bir iş yeri
açmak” gibi sığ bir argümana
dayandığını söyleyen Yazıcı,
mesleki standartların getirilme-
siyle piyasa şartlarının yukarıya
tırmanacağını dile getirdi.

Yazıcı, raporda öne çıkan
başlıkları şöyle özetledi: İşletme
açılırken izlenmesi gereken
metotların belirlenmesi, esnaf
mastır planlarının oluşturulması,
esnaf meslek komitelerinde ARGE
birimlerinin kurulması, işletme
standardının belirlenmesi,
standarda uymayan işletmelere
ruhsat verilmemesi, işyerinde

HABER

HAYATİ YAZICI’YA
RAHMİ YAZICI’DAN ESNAF RAPORU

‘Esnaf ve Sanatkarın Talep ve Önerileri’ni rapor haline getiren 
Büyükçekmece Birleşik Esnaf Odası Başkanı Rahmi Yazıcı, bakan 
Hayati Yazıcı ile görüştü ve esnafın kurtuluşu adına yapılması gerekenleri
aktardı.

ESNAFIN TALEPLERİ BAKAN YAZICI’DA

Bakanlık Esnaf Sanatkarlar Gn. Md. Aytekin Yalçın, İç Ticaret Gn. Md. İsmail Yücel, Gümrük ve Ticaret Bakanı
Hayati Yazıcı ve Büyükçekmece Birleşik Esnaf Odası Bşk. Rahmi Yazıcı, esnafın raporunu beraber ele aldılar.
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çalışanlara ve ürün/ hizmet
standardı getirilmesi.

Esnaf odalarının işyeri açmak
isteyenlere yol gösterici
olabileceğini belirten Yazıcı,
”Esnaf odaları bir vergi dairesi
gibi vatandaşlarla sadece belge
üzerinden iletişim kuramaz.
Esnafa hizmet üretmeliyiz. Tabi
bunun için ilk önce teknik ve
hukuki altyapıya sahip
olmalıyız” şeklinde konuştu.

Bilinçsizce açılan dükkanların
kısa sürede kapandığını ve mevcut
işletmelere de zarar verdiğini
belirten Yazıcı, 1985’ten bu yana
açılıp kapanan dükkanların
devlete verdiği zararın 500 milyar
dolar seviyesinde olduğunu
kaydetti.

NİYETLERİ PİYASAYI
KARIŞTIRMAK

Zincir marketlerin/mağazaların
piyasadaki asgari şartları alt üst
etmekten başka bir amacı
olmadığını iddia eden Yazıcı,
sermaye güçlerinin Türkiye
ekonomisinde bir gedik açmaya
çalıştıklarını ifade etti.

Yazıcı, gelinen noktada
denetimsizliğin büyük rolü
olduğunu söylerken, ülkenin
kalbi ve en önemli yapı taşı olan
esnafın yok olmasının, büyük
toplumsal sorunlar doğuracağını
söyledi. 

AVM’ler için “Mantar gibi
çoğalıyorlar” nitelemesi yapan
Yazıcı, yeni kurulan yerleşim
birimlerinde, esnaf çarşılarının da
düşünülmesini istedi. Toplu
konutların sosyalleşmekten uzak
olarak planlandığını belirten
Yazıcı, “Toplu konutlarda
unutulan sadece esnaf değil;
toplumun diyalog çatısı da
yıkılıyor. Ve bu sorun
önümüzdeki yıllarda daha çok

karşımıza çıkacak” dedi.
Zincir marketlerin, esnafı

uğrattığı zararın önüne geçmek
için çarpıcı bir önerisi olan Yazıcı,
market sayısını artıran işletmelere
ekstra vergi, sigorta pirimi gibi
ödemelerinin kademeli olarak
yükseltilmesini ilgili raporda teklif
ettiklerini açıkladı.

Bu tekliflerinin gerekçesini
açıklayan Yazıcı, ”Emekli
olduktan sonra işyeri açan, ya
da bir başka firmada çalışan
emeklilerin maaşlarından belli
oranlarda kesinti yapılıyor.
Emeklilerin kesintileri hizmet
akdine tabi çalışmaları halinde
işverenlerinden, kendi nam ve
hesabına tabi çalışmaları
halinde ise kendilerinden
yapılıyor. Bu oran yüzde 15'e
kadar çıkabiliyor. Devletin
burada sunduğu gerekçe,
‘Emekli oldun ve ben sana para
ödüyorum. İşyeri açarak ya da
çalışarak sen aynı zamanda bir
kişinin istihdamının önüne
geçiyorsun ve SGK priminden
devleti mahrum bırakıyorsun’
şeklinde. O zaman biz de esnaf
olarak AVM’lerden zincir

marketlerinden ekstra vergi
alınmasını istiyoruz. Zira onlar
da çok sayıda esnafı işsiz
bırakarak, istihdam sıkıntısı
yaratıyorlar” dedi.

TEŞİKLAT YAPISI GÖZDEN
GEÇİRİLMELİ

Yazıcı, esnaf odalarının
yapısında yeni bir düzenlemeye
gitmenin şart olduğunu vurguladı.
Esnaf odalarının, idareciler
üzerinde bir yaptırım gücü olması
için, ilk önce kendi işinde güçlü
olması gerektiğini söyleyen Yazıcı,
”Burada karma odalar kadar
ihtisas odaları da gerekli. Ama
bölgelere yayılmak, o bölgedeki
idarecilere ulaşmada, ilçe
sınırları içindeki özel sorunları
çözmede esnaf odalarını daha
başarılı kılacaktır”  şeklinde
konuştu.

Yerel yönetimlerin şehir planları
yapılırken esnaf teşkilatının istek
ve taleplerine yer vermesinin
doğru olacağını savunan Yazıcı,
buna ek olarak mümkün olan her
ilçe sınırları içinde küçük sanayi
siteleri yapılması gerektiğini
belirtti.  

Rahmi Yazıcı

ESNAF RAPORU
ESNAFIN TALEPLERİ BAKAN YAZICI’DA



Süper market, gross market, büyük mağaza
derken, bunların da önüne geçen alışveriş
merkezleri(AVM) büyükşehirlerimizden

başlayarak, tüm il ve ilçelerimizde hızla yayıldı,
çoğaldı. Bu yüzden yüz binlerce esnaf işinden aşın-
dan oldu. Ama ne hikmetse bir türlü Perakende
Yasası çıkarılamadı. Konu üzerinde esnaf ve sanatkar-
lar meslek kuruluşları sürekli raporlar hazırlamakta ve
ilgili makamlara sunmaktadır. Keza, görsel ve yazılı
basın yoluyla kamuoyu bilgilendirilmektedir

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği’nin(İS-
TESOB) bu konu hakkındaki çalışmalarını bir yazı
içinde anlatmak mümkün değil. O nedenle konu
hakkındaki son çalışmaları ve düzenlenen son raporu
sunmakla yetineceğim.

2012 yılında Birlik Başkanı Faik Yılmaz, Genel
Sekreter Ömer Demir, İstanbul Perakendeci Bakkallar
Odası Başkanı İsmail Keskin ve benim de içinde bu-
lunduğum bir komisyon oluşturularak, Perakende
Yasa Taslağı’na ilişkin bir rapor hazırlandı ve birlik
kanalıyla ilgili kurum ve kuruluşlara gönderildi.
Ayrıca ‘Esnaf ve Sanatkarlar Şurası Çalıştay Toplan-
tısı’nda mevzuat komisyonunda olmamı fırsat bil-
erek, raporu okumak suretiyle kurulun bilgisine
sundum. Gümrük ve Ticaret Bakanlığı Esnaf ve
Sanatkarlar Genel Müdür Vekili Aytekin Yalçın, “Kemal
Bey’in söylediği hususların yüzde 80’i Perakende
Yasası Taslağı’nda var” dedi. Buna karşın ben de “
Bunu yüzde 100’e tamamlasak daha iyi olur” yanıtını
verdim.

Şurası gerçek ki,  gerçekten de nitelik itibariyle
bazen yüzde 20, yüzde 80’den daha büyük, daha
önemli, daha değerli olabiliyor.

Komisyon olarak hazırlanan, İSTESOB tarafından
ilgililere  gönderilen rapor şöyledir: 

• Satış alanı,park ve depolar hariç 150
metrekarenin üzerinde olan yerler büyük mağaza
sayılmalı.

• En küçüğünden, en büyüğüne kadar büyük
mağaza ölçüsü içine giren yerlerin kuruluş iznine
karar verecek komisyonlarda Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği ve o birliğe bağlı ilgili odaların tem-
silcileri bulunmalı ve oy sahibi olmalı.

• Büyük mağazalar, gelişmiş ülkelerde olduğu gibi
kentlerden ve birbirlerinden en az 40 bin metre
uzakta bulunmalı.

• Büyük mağazalar, aynı veya başka yerleşim
merkezlerinde doğrudan veya dolaylı olarak satış
mağazası ve şube açamamalı.

• Büyük mağazalar, indirimli satış yapabilmek için
Ticaret ve/veya Sanayi Odası’ndan izin almalı, ancak

bu Odalar izin
vermeden
önce,ilgili
Esnaf ve
Sanatkarlar
Odaları
Birliği’nin
görüşüne
başvur-
malı.

• Mevcut büyük mağazalar 5 yıl, yapımı devam
edenler ise en geç 10 yıl içinde kentlerin en az 40 bin
metre dışına çıkarılmalıdır. Bu kurala uymayan
mağazalar ise kapatılmalı.

• Büyük mağazaların vergi oranı esnaf ve sanatkar-
lara göre yüzde 25 fazla olmalı ve bu fark ilgili esnaf
ve sanatkarlar odaları üyelerine dağıtılmalıdır. Ülke-
mizde benzer bir uygulama 1986 yılından beri tatbik
edilmektedir.Tahditli ticari taşıt plakaları ihalesinden
elde edilen hasılatın büyük bölümü faal durumdaki
ticari taşıt sahiplerine dağıtılmaktadır.

• Büyük mağazalar, pazar günleri kapalı,cumartesi
günleri 09:00-13:00, diğer günler de 09:00-19:00
arası açık olmalı.

• Müşteri servisleri kaldırılmalı.
• Market broşürlerinin çevre kirliliğine yol açtığın-

dan dağıtımı önlenmeli ve/veya dağıtılan broşürler
karşılığında reklam vergisi ve temizlik vergisi alınmalı.

• Market, Hipermarket, Grosmarketlerde mal alımı
ve bedelinin ödenmesi konusunda kurallar getir-
ilmeli.Fatura tarihinden itibaren,en geç 3 ay
içerisinde fatura tutarının ödenmesi şart koşulmalı.

• Üretici, İmalatçı ve Küçük sanayicilerin ;
market,hipermarket,grosmarket ve AVM’ lere verdik-
leri promosyonların aynı oran ve şekillerde esnafa da
verilmesinin şart koşulması.

• Market, Hipermarket, Grosmarket ve AVM’ lerin;
imalatçı,üretici ve küçük sanayiciden aldıkları mal tu-
tarının azami  %20-%25 oranında hizmet, reklam ve
diğer her türlü isim altında fatura verebilmeli,fazlası
geçersiz sayılmalı.

• Market, Hipermarket, Grosmarket ve AVM’ lerde
satılan ürünlerin yabancı menşeli olanlarına azami
% 5- % 10 oranla sınırlandırılmalı.

• Market, Hipermarket, Grosmarketlerin fason
olarak yaptırıp satışa sundukları markalı ürünlerine
sınırlama getirilmeli.

• Hipermarket, Grosmarket ve  AVM olarak yapılan
inşaatlara / binalara vergi muafiyeti verilmemeli.

Ciddi bir çalışma ürünü olan bu rapora azami
ölçüde itibar edilmesi dileğiyle…

HUKUK KÖŞESİ

PERAKENDE YASASI
ÇÖZÜM OLACAK MI?

Av. Ahmet Kemal 
FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri
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Esnaf sanatkarın eleman
bulmakta yaşadığı sıkıntılar,
mesleki eğitim kurumları

vasıtasıyla aşılmaya çalışılıyor.
Gençlerin ustalık gerektiren
mesleklere yönelmemesi usta çırak
ilişkisi ölüyor mu? sorusunu akıllara
getiriyor. Piyasayı gözlemledik ve bu
sorunun yanıtını aradık. 

Oto yedek parçacılık, oto
tamirciliği, usta çırak ilişkisinin en
yoğun yaşandığı mesleklerinden biri
olarak biliniyor. Tamircilikte tam bir
usta olunması için mesleki eğitim
kurumlarından alınacak eğitim kadar,
usta çırak ilişkisi sayesinde

öğrenilecek bilgiler de önemli. 3308
Mesleki Eğitim Kanunu’nu ilk
uygulamaya konulduğunda eğitim
almış ve işyeri sahibi olmuş Ercan
Akın ve çıraklarını mesleki eğitim
merkezine gönderen ustaları
işyerlerini ziyaret ettik. 

OKULLARDA PRATİK VE TEORİ 
BİR ARADA OLSUN

Yıllar önce çıraklık eğitim
merkezinden mezun olan Ercan Akın,
artık mesleğinde bir usta ve
kendisinin de çırakları var. Akın,
mesleki eğitim kurumlarına bir
tavsiyede bulundu ve okullarda

pratiğin ve teorinin bir arada
verilmesini istedi.

Sadece kitaptan mesleğin
öğrenilemeyeceğini söyleyen Akın,
kalifiye bir eleman yetiştirmenin
öncelikli şartı olarak uygulamalı
eğitimi gösterdi.

Oto elektrikçisi olan Ercan Akın,
daha küçük yaşta bir ustanın yanında
mesleğe atılmış. Sonra çıraklık eğitim
merkezinde eğitim gören Akın,
ustasına da okuluna da minnettar.
Okul eğitiminin sadece mesleki bilgi
kazandırmadığın, entellektüel
seviyesine de katkı sağladığını
söyleyen Akın, bu yüzden yanında

Mesleki eğitimle
çıraklıktan esnaflığa

USTA-KALFA-ÇIRAK
Çırak olarak başladığı meslekte şimdi usta olan Akın, sektöre yeni ustalar kazandırmak için 

eğitime tam destek veriyor.

Mesleki eğitim kurullarına çok ciddi eleştiriler yöneltilirken, pek çok
otorite 3308 Sayılı Mesleki Eğitim Kanunu’nda yeni bir düzenlemeye
gidilmesini istiyor. 



TÜRK EKONOMİSİ
NEREYE GİDİYOR..! 

MAKALE

Geçmiş tarihlerdeki yazılarımızda
ekonomimizi direkt etkileyen cari
açıklardan, iç ve dış borç stokların-

dan, tüketici ve kredi kart borçlarından, sıcak
para dolaşımından hep söz ettik. Sözümüzün
ana fikri ise küresel ekonominin ve dünyada
yaşanacak siyasal ve sosyal değişimlerin Türk
ekonomisi üzerinde çok büyük etkiler yarata-
cağını hep yazdık ve önerilerde bulunduk. 

Maalesef şu an bu değişimler kendini
göstermeye başlamış bulunmaktadır. Nedir bu
değişimler;

- Amerikan Merkez Bankası (FED)’in her ay
85 milyar Dolar tahvil alımını azaltma doğrul-
tusundaki kararı,

- Sınır komşumuz Suriye’de yaşanan kanlı
olaylara Türkiye, ABD ve bazı AB ülkelerinin
müdahale etme sinyalleri vermesi,

- Ülkemizde Mayıs-Haziran aylarında
yaşanan Gezi Parkı olayları,

- Mısır’da yaşanan toplumsal eylemler
sonucu hükümetin askeri müdahale ile
düşürülmesi

Gibi olaylar toplumsal yaşamımızı ve
ekonomimizi derinden etkilemiştir. Çünkü tüm
bu koşullar Orta Doğu’da ve ülkemizde is-
tikrarsızlık ve belirsizlik yaratmıştır. Ülkemiz
sıcak paraya bağımlıdır. Sıcak para bu tür is-
tikrarsızlığı ve belirsizliği hiç sevmez. Hemen
kendisine riski az, istikrarlı bir ülke arar. Şu an
ülkemiz ve Türk ekonomisi bu olumsuzluğu
yaşamaktadır. Ülkemizden sıcak para çıkışı
devam etmekte, sıcak para girişi ise azalmakta
ve buna bağlı olarak piyasalarda tedirgin bir

bekleyiş
sürmekte-
dir. Bundan
dolayı;

- Borsanın   düşmesi, şirketlerimizin sürekli
değer yitirmesi, 

- ABD Dolarının talepten dolayı 2 TL’yi
aşması,

- Faizler ve enflasyonun çift haneli
rakamlara yükselmesi, 

- Benzin Fiyatları 5 TL.yi aşması
- Üretimin azalması,
-2 milyona yakın vatandaşımızın kredi kartı

borcunu ödeyemez duruma düşmesi,
- Ve en önemlisi işsizliğin süratle artması… 
Bu olumsuzlukların ortadan kalkması için

hükümetimiz ve yetkili kurumlar süratle
ekonominin soğutulması, iç ve dış piyasaların
tedirginliğinin giderilmesi  doğrultusunda
gerekli tedbirleri mutlaka almalıdır. Aksi
takdirde gelecek günlerde bu olumsuzluklar
yaşanmaya devam ederse reel, finans, hizmet
sektörlerimiz ve devletimiz çok daha ağır
maddi ve manevi bedeller ödemek
mecburiyetinde kalabilir. 

Bu duygularla esnaf ve sanatkar kardeşle-
rime tavsiyem ekonominin kırılgan olduğu
dönemlerde işletmelerinizin yarınları için
disiplinli planlar yapın, sakın dövizle borçlan-
mayın, kredi kartlarınızla ödeyebileceğiniz
tutarda borçlanın, gelirinizin bir bölümünü
mutlaka tasarruf edin. Özetle ayağınızı yor-
ganınıza göre uzatın. Aydınlık yarınların
gelmesi umuduyla hoşçakalın. 

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir
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GERÇEK EĞİTİM USTA ÇIRAK İLİŞKİSİNDE
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çalışan bütün çırakları, eğitimi için
okula göndermiş. 

Ustalık için en az 10-15 senenin
gerektiğini söyleyen Akın, ”Kolaya
kaçan bir nesil var.  Yıllarını bir
mesleğe adamak insanlara zor
geliyor. Bir  mesleği öğrenmek için
önce o mesleği sevmek gerekir.
Beni zorla tamirciye gönderselerdi
belki yapmazdım” dedi ve“Mesleği
öğrenmekten önce sevin” mesajı
ile görüşlerini noktaladı.

KİTAPTAN MESLEK ÖĞRENİLMEZ
Pratikte alınan eğitimin önemli

olduğunu söyleyen usta esnaflardan
biri de Süleyman Yıldırım. Yıldırım,
üstelik çıraklık eğitim merkezlerinde
bazı hocaların öğrencileri kadar bile
bilgi sahibi olmadığını iddia etti.

Kitaba dayalı eğitimin, bir çırağı
kalifiye eleman haline
getiremeyeceğini vurgulayan
Yıldırım, usta çırak ilişkisinin önemli
olduğunu ifade etti.

Yıldırım’a göre çırak bulamadıkları
için zamanla istihdamın azaldığını ve
otomasyon sisteminin mesleğe
hakim olmaya başladığını kaydetti.

İNSAN FAKTÖRÜ HER ZAMAN
OLACAK

Piyasaya bilgisayarların hakim
olacağı görüşünün aksine insan

faktörünün ve ustalara duyulan
ihtiyacın asla ölmeyeceğini düşünen
görüşler de var.

Tezcan Başmergen,” Usta
sanatkarlarımız her zaman olacak
ve mesleğimizin en büyük parçası
olarak kalmaya devam
edeceklerdir. Öte yandan çırak
bulmakta zorlandığımız doğru.
Zira çalışma şartlarımız ağır. İşe
geldiğimiz saat belli değil,
gittiğimiz saat belli değil. Bunun
önüne geçebilmenin imkanı yok”
dedi. 

ÇIRAKLIĞI ARTIK USTALAR YAPIYOR
Oto Yedek Parçacılar Esnaf Odası

Başkan Vekili Bilal Kıramanlıoğlu,
sektörün sıkıntısını gözler önüne
seren tespitinde, “Çırak bulamıyo-
ruz. Artık çırak olmadığından çoğu
iş yerinde çıraklığı ustalar, iş yeri
sahipleri yapıyor” dedi.

Kıramanlıoğlu, gençlerin çok para
kazanma arzusunda olduğunu, sıkı
bir eğitim ve uzun bir ustalık dönemi
gerektiren sektörlerden uzak
durduklarını söyledi.

Mesleki eğitim merkezlerinin
çırak yetiştirme noktasında önemli
bir görevi olduğunu belirten
Kıramanlıoğlu, mesleki eğitim
merkezlerine olan az ilgiden yakındı.

Mesleki eğitim merkezlerinin
çıraklara, iş bilgisi olarak kendilerini
geliştirebilme fırsatı tanıdığını ve
mesleğinde tecrübesi olmayanlara
cesaret kazandırdığını söyledi.

Çırak ve işletmelerde mesleki
eğitim gören öğrencilere yapılan
sigortaların emekliliğe sayılmadığını
söyleyen Kıramanlıoğlu, bu noktanın
da insanları, çıraklık eğitiminden
uzak tuttuğunu belirtti.

Taşmergen, işbaşında verdiği eğitimlerle çırak ve kalfaların 
eğitimine devam ediyor.

Oto yedek parçacılar Esnaf Odası Başkan Vekili Bilal Kıramanlıoğlu,
çırak bulamama sıkıntısının eğitimle aşılacağını düşünüyor.

GERÇEK EĞİTİM USTA ÇIRAK İLİŞKİSİNDE
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ROPÖRTAJ

Türkiye Finans Katılım
Bankası Genel
Müdürü Derya

Gürerk’e İstanbulESNAF
dergisi olarak  yeni atılımlarını
ve faaliyetlerini sorduk. Gürerk’e
öncelikle bankayı tanıtmasını rica
ettik. İşte sorularımız ve cevapları: 

Bankamız bugün 238 şubesi ve
3800’ü aşkın çalışanıyla 1
milyondan fazla müşterisine hizmet
vermektedir. 2013 yılı başında
kurduğumuz İşletme Bankacılığı ile
KOBİ’lerdeki performansımızı ve
pazar payımızı mikro işletmelerde
de gerçekleştirmeyi
hedeflemekteyiz.

Geçen yıl bireysel müşterilerimiz
için geliştirdiğimiz Finansör
kartımızla beklenilenin üzerinde ilgi
gördük. Ayrıca bu yıl HGS satışlarına
da başladık ve müşterilerimize kredi
kartlarında “Taksitle” hizmeti ile
alışveriş sonrası taksit imkanı
sağladık. KOBİ’ler için Siftah Kart’ı,
İşletme Bankacılığı müşterilerimiz
için de Faal Kart’ı kullanıma sunduk.

Geçtiğimiz yıllarda Türkiye’nin
en modern veri merkezini hayata
geçirdik. Bu çalışmanın olumlu
sonuçlarını da hızla almaya
başladık. Mobil uygulamamız ile en

çok kullanılan bankacılık işlemlerine
ilave olarak, IBAN bilgisini SMS veya
e-posta ile gönderme, profil
fotoğrafı ekleme, en yakın şube ve
ATM lokasyonunu öğrenme ve yol
tarifi alma, barkod ile fatura ödeme
gibi bir çok özelliği bir arada
kullanıcılarımızın hizmetine sunduk.

Ülkemizde yaşanan son dönemki
sıkıntılardan ötürü ekonomide
beklenmedik gelişmeler
meydana gelmiştir. Kar
oranlarında yaşanan bu
değişimleri nasıl
yorumluyorsunuz? 

Son dönemlerde piyasalarda
yaşanan gelişmelerde FED’in
parasal genişlemeden çıkış
söylemlerinin etkili olduğunu
düşünüyoruz. Ancak yabancı
yatırımcılar cephesinde ülkemize
karşı bir tereddüt yaşanmadığını
görüyoruz. Türkiye Finans olarak
Mayıs ve Haziran aylarında yurt
dışından bir milyar dolar kaynak
sağladık. Ne talepte ne de maliyette

bir sıkıntıyla karşılaşmadık. 

Bankacı gözüyle bu
yaşanan olayların
ülkemize verdiği zararlar

ve sizce ekonomi adına yapılması
gerekenler nelerdir? 

Yurt dışında negatif bir gelişme
olmazsa Türk bankacılık sektörü ve
ekonominin gelişimi konusunda
iyimseriz. 

TESK ile imzaladığınız bu
protokolün esnafımıza getirileri
nelerdir? Protokolün içinde
bulunan paketler ve ayrıca kredi
paketleriniz nelerdir?

TESK İşyerimi Yeniliyorum Paketi,
TESK İşletme Destek Paketi, TESK
Makina ve Teçhizat Destek Paketi ve
TESK Hızlı Çözüm Paketi olmak
üzere dört farklı paket ile Ramazan
ayının bereketini sadece bir ay değil
yıl boyunca işyerlerine taşıyoruz.
TESK üyelerine %0,89’dan başlayan
özel vade ve kar oranlarıyla
sunduğumuz paketlerin yanı sıra
Faal Kart ve Siftah Kart başta olmak
üzere POS, Çek Karnesi gibi
ürünlerimizle de iş süreçlerinin
devamlılığını sağlamaya destek
oluyoruz. Ayrıca maaş anlaşması

Türkiye Finans’tan
“İşyerimi Yeniliyorum Paketi”

Esnafa özel yeni kredi paketleri sunan Türkiye Finans Katılım Bankası
İşletme Bankacılığı, Siftah Kart, post cihazı gibi 30’un üzerinde yeni 
ürünleriyle  "Türkiye’nin Finans'ı Türkiye Finans" mottosuyla sektörde 
iddialı, öncü ve yenilikçi konuma getirildi.



35 İstanbul Esnaf

gerçekleştireceğimiz veya POS
ürünümüzü kullanan üyelere paket
kapsamında belirlenen standart
oranlar üzerinden ilave indirimler
sunuyoruz. 

Bu protokol kapsamında
kullanılan kredilerde farklılık
oluşturacak önemli avantajlar var
mı?

TESK üyesi esnafların mal ve
hizmet alımı başta olmak üzere
işyeri yenileme, restorasyon gibi
birçok ihtiyaçlarının karşılanmasına
yönelik çözümler sunacağız. Bu
çözümleri dört farklı paket ile
sunarken hızlı değerlendirme
sistemlerimiz ile avantaj
sağlayacağız. Faal Kart ve Siftah
Kart gibi yeni geliştirdiğimiz ürünler
kredi operasyon süreçlerinde büyük
kolaylıklar sağlıyor. Özellikle
esnafımızın 50 bin TL’ye kadar olan
acil finansman ihtiyaçlarını, Faal
Kart ile 20 dakika içerisinde
gideriyoruz. 

Kartların herhangi bir ücreti var
mıdır?

Faal Kart’ın herhangi bir üyelik
ücreti veya kart aidatı
bulunmamaktadır. Siftah Kart’ın ise
yıllık 20 TL kart ücreti
bulunmaktadır.

Siftah Kart ve Faal Kartın
avantajları nelerdir? 

Siftah Kart, Türkiye Finans’ın
esnaf, işletme sahibi veya KOBİ
müşterilerine peşin fiyat üzerinden
taksitli alışveriş yapma imkanı
sağlıyor. Siftah Kart ile yurtiçindeki
POS’lardan çek, senet gibi evraklarla
uğraşmaya gerek kalmadan tüm
ticari mal ve hizmet alımlarında
tedarikçinin taksitli satış
imkanından bağımsız olarak işyeri
ile peşin fiyat üzerinden taksitli
alışveriş yapılabiliyor. Siftah Kart
sahipleri 2-36 aylık taksit

seçeneklerini kendileri belirleyerek
işlemleri istediği gibi
taksitlendirebiliyor, gerektiği
takdirde taksit paketini
değiştirebiliyor, böylece nakit akışı
daha düzenli ve güvenilir bir yapıya
kavuşuyor. Esnaf ve işletmelere özel
bir diğer ürünümüz ise Faal Kart.
Esnaflar ve işletmeler ticari
faaliyetleri ile ilgili mal ve hizmet
alımlarındaki finansman
ihtiyaçlarını Faal Kart sayesinde
uygun ödeme koşullarıyla hızlı ve
kolayca karşılayabiliyor. Faal Kart'a
Türkiye Finans Şubeleri’nden rahat,
kolay ve hızlı bir şekilde
başvurulabiliyor. Onaylanan limit
sonrasında Faal Kart başvuru
yapılan şubeden anında teslim
alınabiliyor ve yurt içindeki tüm
POS'larda hemen kullanılabiliyor.

Bankanızdan kredi kullanmak
isteyen esnaftan ne gibi belgeler
istenecektir ve teminat
koşullarınız nelerdir? Esnafımızın
alacağı kredi üst limiti ve en uzun
vade ne kadardır?

TESK üyeleri başvurularını imza

sirküleri, vergi levhası, esnaf sicil
tasdiknamesi, faaliyet belgesi, esnaf
sicil gazeteleri ve mali verileri ile
yapabiliyor. Faal Kart ile 50 bin TL 48
aya kadar, Siftah Kart ile 200 bin TL
36 aya kadar hızlı ve kolay kredi
imkanı sunuyoruz. Kartlı
ürünlerimiz dışında başvuru yapan
müşterimizin ödeme gücüne göre
herhangi bir üst sınır olmaksızın 5
yıla kadar tüm ihtiyaçlarını karşılıyor
olacağız.

Pos cihazı kullandırıyor
musunuz? Cihazlar yeni nesil
cihazlarla uyumlu mudur?
Değilse ne zamana uyumlu hale
getirmeyi planlıyorsunuz?

Evet, pos cihazı
kullandırıyoruz. Türkiye Finans
olarak tüm lisansları tamam olan bir
yazarkasa firması ile anlaşmasını
yapmış bir kaç bankadan biriyiz.
TESK üyesi olup ilgili yasa gereği
yazarkasa POS cihazı almak isteyen
işyerlerine cihazın maliyetlerine
katlanmayacakları şekilde
4 farklı teklif ile çözüm
sunuyoruz. 

Derya Gürerk

Türkiye Finans’tan
“İşyerimi Yeniliyorum Paketi”

Genel Müdür Derya Gürerk, İstanbulESNAF’ı yanıtladı



HABER

ÇIRAKLIK 
EĞİTİMİNİN 
FAYDALARI

36İstanbul Esnaf

İSTANBUL’DAKİ 
MESLEKİ EĞİTİM MERKEZLERİ



Eğitim; canlılarda davranış değişikliği mey-
dana getirmek olduğunu belirtmiştik. Bu
ayki yazımda da çıraklık eğitimin mey-

dana getirdiği davranış değişikliğinin sağlayacağı
faydalardan bahsetmek istiyorum. Mesleki Eğitim
Merkezlerine çırak, kalfa ve ustalarımız devam
etmediklerinde mesleklerini işyeri ve çevresinin
görgüsü, bilgisi, iş alışkanlıkları ve tutumları kadar
öğreneceklerdir. Çağa ve Ahilik geleneğimize
uygun bir durum mu? Tabii ki hayır.

19 Haziran 1986 tarihinde yürürlüğe giren 3308
sayılı Mesleki Eğitim Kanunu ile uygulamaya konu-
lan “Çıraklık Eğitimi” halen 31 alan ve 152 meslek
dalını kapsamaktadır. Bu meslek dallarında çırak,
kalfa ve ustalarımıza kanun eğitim alma hakkı ver-
miş hem de bedava!

Kanunun sağladığı faydalar;
• Sosyal Güvenlik ve Sosyal Sigortalar açısından

çıraklar sigorta ile tanışacak işverenler ise sigorta
yaptırma yükümlülüğünden kurtulacaklardır.
Çırakların sigortalarını Mesleki Eğitim Merkezi
aracılığıyla devlet ödemektedir.

• Çıraklarımız; okula geldiklerinde kendi
mesleğinden olan ve farklı işyerlerinden gelen
diğer çıraklar ile tanışacak, samimiyet ve güven
arttıkça mesleki görgü ve bilgi paylaşımı da be-
raberinde artacaktır. Bu durum işverenler açısın-
dan da olumlulukları beraberinde getirecek sanki
her işyerinde bir adamı varmış gibi olacak hem de
onun öğretmesi gereken bilgi ve beceriler daha
rahat ortamda arkadaşları ve öğretmenleri tarafın-
dan öğretilecektir.

• Merkezlerde verilen eğitim ve öğretim pro-
gramlarında ülke genelinde birlik ve beraberlik
sağlanarak alınan belgelerin ulusal ve uluslararası
geçerliliği sağlanmış oldu.

• Alınan kalfalık ve ustalık belgelerinin Hayat
Boyu öğrenme kapsamında Mesleki Açık Öğre-

timde değerlendirilmesi sağlandı. Belgeler ciddi
muafiyetler meydana getirdiğinden çok kısa
sürede Meslek Lisesi mezunu olma imkânı verildi.
Böylece örgün eğitim imkânından yoksun kalmış
bireylerin de diploma sahibi olmaları sağlanmıştır.

• Merkezlere aynı gün içerisinde farklı meslek
ve cinsiyetten çıraklar da gelmektedirler. Bu
durum onları iki şekilde değişmeye zorlayacaktır.
Birincisi, farklı meslekten tanıdıkları ve arkadaşları
olacaktır. Bizim gibi her işi için tanıdık ve tavassut
arayanlar açısından herkes birbirinin gelecekte
potansiyel müşterileri olacağını düşünürsek ileride
kuracağı işyerinin potansiyel müşterileri şimdiden
hazır olacaktır. İkincisi, cinsiyet farkından kay-
naklanan değişim. Karşı cins canlıların
davranışlarını değiştirmeye zorlar. Kısacası çırak-
larımız iş ortamının yanı sıra bu merkezler
sayesinde farklı bir sosyal çevreye girecek ve yeni
bir sosyal yaşamla tanışacaktırlar.

• İş Sağlığı ve Güvenliği açısından bakıldığında
Mesleki Eğitim Merkezlerden alınan belgeler İş
Sağlığı ve Güvenliği Kanununda konulan ve öne
sürülen şartları da yerine getirmiş olacaklardır.

• Üretim faaliyetlerindeki kalite artacaktır. Vasıflı
ve nitelikli iş gücü bunu kendiliğinden sağlayacak-
tır.

• İşyeri açmada ülke genelinde birlik ve be-
raberlik sağladı.

• Çırakların da diğer öğrencilere sağlanan hak-
lardan faydalanmaları sağlandı. (Paso, askerlik
tecili vb.)

İstanbul’da 31 Mesleki Eğitim Merkezi bulun-
makta ve sizlere hizmet etmek için oradadırlar,
Çırak, Kalfa ve Ustalarımız bu merkezlerden resmi
tatiller haricinde devamlı olarak faydalanabilirler.
Çıraklık eğitimi ile ilgili olarak daha fazla bilgi için
İSTESOB Eğitim Müdürlüğü ile irtibata geçe-
bilirsiniz.

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

ÇIRAKLIK 
EĞİTİMİNİN 
FAYDALARI
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Kasket ve Şapkacılar Odası
Başkanı İsmail
Demirbaş, mesleki

kariyerinin bir özetini sundu ve
sanatkar adına gün geçtikçe
durumun kötüye gittiğini söyledi.
Esnaflığın neden gerilediğine
ilişkin çok çeşitli nedenler öne
sunan Demirbaş’a göre, kayıt dışı,
fabrikasyon mallarının piyasaya
hakim olması, el işçiliğine ilginin

azalması esnafın en büyük
sorunu.

Bir atölyeye girdiğinizde sizi
5 tane usta sanatkarın karışılıyor
oluşu, alışık olduğumuz bir tablo
değil. Yıllarını bu atölyede
mesleklerini icra ederek geçirmiş
olan Hasan Çetinkaya, Tarık
Ekmen, Mustafa Çınar, Ohannes
Düfgeryan, artık pek az insanın
kullandığı şapkaları, sanatlarının

incelikleriyle hazırlıyorlar.
OSE, Duman gibi markaların,

sekiz köşeli, tepeden düğmeli ve
beş köşeli şapka modellerini imal
eden ekibin başında İsmail
Demirbaş var.

Eminönü’nde tarihi Sümbüllü
Han’da yarım asrı dolduran
Demirbaş, 1954’te çırak olarak
başladığı mesleğinde en zor
zamanları geçirdiklerini söyledi.

EL İŞİ ŞAPKAYA 
YURTDIŞINDAN TALEP

Şapkacılık mesleğinin 50 yıllık çınarı İsmail Demirbaş, usta sanatkarın 
akıbeti hakkında derin kaygılar içinde. Atölyesinde, kendisi gibi mesleğine
yıllarını vermiş ustalarla sanatını ayakta tutmaya çalışan Demirbaş ve yol
arkadaşlarına, “Ne olacak bu esnafın hali?” diye sorduk.

Hasan Çetinkaya, Tarık Ekmen, Mustafa Çınar, Ohannes Düfgeryan, İsmail Demirbaş’ın atölyesinde 
40 yıldır sanatları için emek veriyor.
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Esnaf olarak yaşadığı zor
döneme rağmen,
mesleğine duyduğu
sevgide ve içindeki
çalışma arzusunda en
ufak bir eksilme olmayan
Demirbaş, ”Bir
gayrimüslimin yanında
mesleğe başladım.
Haftalığım çok düşüktü
ama iyi bir ustanın
yanında çalışıyordum
ve mesleği en iyi ondan
öğreneceğimi
biliyordum. O yüzden
tamah ettim, ustama
hürmet gösterdim; o da
bana bütün bildiklerini
öğretti. Bugün gençler
çok sabırsız.
Öğrenmekten çok, bir
an önce zengin olma peşindeler”
görüşünü paylaştı.

KAYIT DIŞI HEM GÜÇLÜ 
HEM SUÇLU

Demirbaş, kayıt dışını, esnafın
vebası olarak niteledi. Yıllarca kayıt
dışı ile kayıtlı esnafın yan yana
ticaret yaptığını ve hala binlerce
örneğinin İstanbul sokaklarında
cirit attığını aktaran Demirbaş,
müdahale edilmezse kayıt dışının
piyasaya tamamen hakim olacağını
belirtti.

Demirbaş, ”Kayıt dışı çalışan
dükkanlar daha düşük fiyata mal
satıyor. Bu piyasanın da
dengesini bozuyor. Düşük fiyat
politikası, vergisini, sigorta
primlerini ödeyen esnaf odasına
aidatını yatıran esnafın zarar
etmesine neden oluyor. Yan yana
dükkanlardan biri kayıt dışı, biri
kayıtlı esnaf ise burada bir
düzensizlik var demektir. Misal
ben, aynı durumdan
muzdariptim. Bir şikayet sonucu
inceleme başlatıldı ve kayıt dışı
çalışan o işletmeler kayıt altına

alındı. Ben esnaf odası başkanı
olduğumdan, şikayeti benim
yaptığımı düşündüler ve bana
kızdılar. Hem suçlu hem güçlü.
Aslında yıllarca kayıt dışı
çalıştığı için bizim ona kızgın
olmamız gereken insanlar bize
tavır oluyor” dedi.  

Devletin ciddiyetini koruyup,
kayıtlı esnaftan yana tavır almasın
isteyen Demirbaş, haklı ile haksız
ayrımının bir an önce yapılmasını
bekliyor. Denetimlerin bu noktada
çok önemli olduğunu vurgulayan
Demirbaş, ilçe belediyelerin üstüne
düşen görevleri yerine getirmesini
talep etti.

SANATIN YERİNİ FABRİKA ALDI
Usta sanatkar Demirbaş’ı üzen

bir başka konu da piyasanın
kalitesiz, işçilik içermeyen
fabrikasyon mallarıyla dolup
taşması. 

Çin mallarının her sektörde
olduğu gibi burada da karşımıza
çıkarken Demirbaş, Çin mallarının
sağlığı ettiği uyarısında bulundu.
Demirbaş, ithal malların

gümrüklerde daha sıkı
denetimden geçmesini talep
etti.

Demirbaş, müşteri kitlesinin
büyük bir çoğunluğunun Anadolu
insanı olduğunu hatırlatırken,
büyük şehirlerdeki az ilgiden
yakındı. Yurt dışından dahi özel
müşterileri olduğunu belirten
Demirbaş’ın, Amerika’dan ve
Avrupa’nın çeşitli noktalarında özel
müşterileri bulunuyor.

ZOR DURUMDAKİ ODALAR
BİRLEŞEBİLİR

Esnafın durumuna paralel
olarak, esnaf odalarının da
durumunun içler acısı olduğunu
söyleyen Demirbaş, aynı sektörden
odaların birleşebileceği önerisini
sundu.  

Demirbaş son olarak, Kasım
ayında yapılması planlanan Esnaf
Şurası’nın kendileri için dönüm
noktası olduğunu söyledi ve esnaf
adına sorumluluk almış herkesin,
elinden gelenin en iyisini
yapacağına olan inancını
paylaştı.

ŞAPKACILIĞIN 50 YILLIK ÇINARI İŞİNE AŞIK

İsmail Demirbaş kendi ürünü olan şapkasını gösteriyor.
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İSTESOB İşletmeler Üstü
Eğitim ve Teknoloji Merkezi
Okulu’nda sona yaklaşılırken

esnaf camiasındaki beklentiler de
heyecanla dile getirilmeye başlandı.
Piyasanın ihtiyacı olan nitelikli
eleman eksiğini kapatması
beklenen okulda çalışmalar ise hıza
ilerliyor. Mobilya Döşemeciler Esnaf
Odası Başkanı Kemal Gürel de
sanatkar olan esnafın son yıllarda
çırak bulamamaktan yana dertli
olduğunu anlatırken, İSTESOB

Okulu ve benzerlerinin kendilerine
umut aşıladığını söyledi.

Esnaf sanatkarın özellikle 4+4+4
eğitim sistemi ile birlikte eleman
bulamama sorununun ayyuka
çıktığını kaydeden Kemal Gürel
çareyi mesleki eğitim kurumlarının
atılım yapmasında görüyor.

Mesleki eğitim kurumlarında
usta öğreticilerin görevlendirmesi
gerektiğini savunan Başkan Gürel,
40 yılı aşan deneyimiyle kendisinin
de sorumluluktan kaçmayacağını

beyan etti. Okulların eğitim öğretim
müfredatında teori ile yetinmeme-
sini isteyen Başkan Gürel, uygula-
malı eğitime de ağırlık verilmesini
istedi.

Dükkanlarda çalışacak çırak
bulamamanın imalat sektöründe
yarattığı tahribatın, işyerini kapat-
ma noktasına kadar uzanabileceği
uyarısı yapan Kemal Gürel, sorum-
luluk sahibi insanları göreve davet
etti. Başkanlık yaptığı odasının aynı
zamanda kurucu üyesi olan Kemal

Fabrikasyon
mobilyaya
zarar veriyor

Mobilya Döşemeciler Esnaf Odası Başkanı Kemal Gürel’e göre İSTESOB
İşletmeler Üstü Eğitim ve Teknoloji Merkezi Okulu, çırak bulmakta sıkıntı
yaşayan esnafın makus talihini değiştirmede bir milat olabilir.
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Gürel, yarım asırlık süreçte en
sıkıntılı dönemi yaşadıklarını iddia
etti. İnovasyon (yenilenme)
çağında, yenilenme hareketinin
tepeden tırnağa herkes tarafından
uygulanması gerektiğini savunan
Gürel, yeniliğin ise ilk önce
zihniyette başlamasını bekliyor. 

Kemal Gürel, “Çevremizi
değiştirmeye kalkışmadan önce
biz modern dünyanın neresin-
deyiz sorusunu kendimize
yöneltmemiz gerekir. Değişim
önce insanın beyninde başlar,
daha sonra çevresine sirayet
eder. Esnafımız da değişim
rüzgarına ayak uydurmalı, ağır
rekabet şartlarını hafifletmek için
önlemler almalı. Misal teknoloji
artık hayatın, ticaretin önemli bir
parçası, esnafımızın da bu nimet-
lerden faydalanması gerekmek-
tedir” şeklinde görüş bildirdi.

Esnafa çağa ayak uymaları
konusunda çağrıda bulunan Başkan
Kemal Gürel'in devlete de mesajı
var. Devletin esnafı korumasına,
gelişimine ve değişimine destek
olmasını bekleyen Kemal Gürel,
devlet esnaf dayanışması
neticesinde herkesin kazançlı
çıkacağını dile getirdi.

İlki Kasım ayı içerisinde
yapılması planlanan Esnaf Şurası’na
ilişkin değerlendirmelerde bulunan
Başkan Kemal, şuradan
beklentilerini açıkladı. Esnaf
odalarının güçlendirilmesini isteyen
Kemal Gürel, şurada da bu isteğe
yönelik çalışmaların olduğunu
öğrenmekle beraber Esnaf Şurası’na
yönelik umudunun ve inancının
arttığını şu ifadelerle dile getirdi:
”5362 Sayılı Esnaf ve Sanatkârlar
Meslek Kuruluşları Kanunu ile
birlikte esnaf odalarının zayıfla-
dığı bir gerçek. Bu kanun hazırla-
nırken esnaf temsilcilerinin pek
müdahili yoktu. Dolayısıyla
sahadaki insanların

tecrübesinden yararlanılamadı
ve sorunlarımıza tam anlamıyla
yanıt bulamadık. Esnaf Şurası bu
anlamda bizim için dönüm nokta-
sıdır. Ama şimdi ise masaya bizim
de temsilcilerimiz de oturacak.
Umut ediyorum ki, taleplerimiz
karşılığını bulur ve esnaf odaları
hak ettiği noktaya ulaşır.”

FABRİKASYONUN ÖMRÜ 3 YIL
Mobilyacı esnafının, dev firma-

larla rekabeti de Başkan Gürel’in
canını sıkıyor ama en çok halkın
yanlış yönlendirilmesinden yana
dertli. “Ucuz mal alacak kadar
zengin değilim” sözleriyle bir
hatırlatmada bulunan Kemal Gürel,
fabrikasyon malların ömrünün 3
yılla sınırlı olduğunu iddia etti. 

Bu noktada mobilya ustalarının
elinden çıkmış bir ürünün, seri
üretim yapan firmaların malların-
dan daha pahalı olmasını da açıkla-
yan Kemal Gürel, fiyat farkını; usta-
lığın, el işçiliğinin ve kaliteden dola-
yı oluştuğunu söyledi ve ekledi:
”Benim evimde 45 yıllık
mobilyalar hala aynı kalitede
duruyor. Kendi el emeği
ürünlerim bunlar ve pek çok
ustamızın yaptıkları, yapacakları
da bu kalitenin aşağısında olmaz.

Oysaki bol sloganlı, bol reklamlı
bir markanın ürünü daha taksiti
bitmeden eskiye çıkıyor. Bu
durum ekonomiye zarar, aile
bütçelerine zarar. İnsanlarımıza
‘Ucuz mal alacak kadar zengin
değilim’ atasözümüzü
hatırlatmak istiyorum.”

Bu sözlerle birlikte mobilyacı
ustalardan alışveriş yapılması çağrısı
yapan Kemal Gürel, vatandaşı
bilinçli olmaya davet etti ve tüketim
çılgınlığının ulaştığı noktayı
eleştirdi. Kalite ve estetik arayan
insanlara hizmet vermeye büyük bir
mutlulukla devam edeceklerini
söyleyen Başkan Gürel,
kıymetlerinin özellikle turistler
tarafından biliniyor olmasını hayret
verici bir durum olarak sözlerine
ekledi. Piyasadaki ucuz malların,
ustaların emeklerini de
sömürdüğünü belirtti ve “Öyle
mallar piyasaya girdi ki, tamir
etmek, yeni bir ürün almaktan
daha pahalı hale geldi” dedi.

Esnaflık yaptığı günden beri
kayıt dışının can yaktığını aktaran
Mobilya Döşemeciler Esnaf Odası
Başkanı, sorunun ciddiyetle ele
alınmaması nedeniyle çığ gibi
büyüyüp bugünkü noktaya
geldiğini söyledi.

İSTESOB OKULU BİR MİLAT OLACAK

Kemal Gürel
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Fahrettin Tellioğlu,
Tüketim Vergisi Genel
Tebliği gereğince, 2004

Ocak tarihinde başlayan, ÖTV’ si
indirilmiş yakıt alım defteri
düzenlenmesinde yetkinin Deniz
Ticaret Odası’nda olmasının büyük
bir haksızlık olduğunu belirtti. 

Yolcu Taşıyan Deniz Dolmuş
Nakil Vasıtaları Esnaf Odası Başkanı
Fahrettin Tellioğlu, yakıtta ÖTV
indiriminden yararlanmak isteyen
deniz taşımacılarının Deniz Ticaret
Odası’na üye olmak zorunda
bırakıldıklarını söylerken, bu
durum esnaf odasının üye
rakamlarına da olumsuz yansımış.
Tellioğlu, esnaf odasına bağlı

bütün üyelerin aynı zamanda
DTO’na da üye olduğunu belirtti ve
esnafının iki farklı kuruma aidat
ödemek zorunda kalmasından
yakındı.

Başkan Tellioğlu yönetmeliğin
yürürlüğe girdiği tarihten itibaren
çifte standardı ortadan kaldırmak
adına çalmadık kapı
bırakmadıklarını belirtti ve
”Yönetmeliği düzenleyen
parlamenter, eski DTO başkanı,
dolayıysa kendi grubunun
lehine bir düzenlemeye imza
atmaktan kaçınmadı. Ama
burada biz sahipsiz kaldık.
Uygulama yürürlüğe girdiği
günden itibaren Ulaştırma,

Denizcilik ve Haberleşme
Bakanlığı’na defalarca yazı
yazdık; olumlu bir geri dönüş
alabilmiş değiliz. Bu arada tabi
kan kaybımız sürüyor;
üyelerimizi birer birer DTO’ya
kaptırıyoruz. Mevcut üyelerimiz
de yakıtta ÖTV indiriminden
yararlanmak için iki yere aidat
ödemeyi göze alarak DTO’na da
üye oluyor. Bu haksızlığa bir an
önce son verilmesi gerekir”
şeklinde konuştu.

ARMATÖR LOBİSİ
Deniz Ticaret Odası’ndan

armatörler kulübü olarak
bahseden Tellioğlu, esnaf odası

Deniz toplu ulaşımı günlük ortalama 100.250 kişi tarafından tercih ediliyor.

ÜYELER, UCUZ YAKIT İÇİN
DTO’NA KAÇIYOR

DENİZCİLERDEN YENİ 37 HAT TALEBİ

ÖTV defter tasdikinin sadece Deniz Ticaret Odası’na verilmesine tepkili
olan Fahrettin Tellioğlu, defter tasdik yetkisinin kendilerine de 
tanınmasını istedi.
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olarak direnmeye devam
edeceklerini açıkladı. 

Büyük sermaye kuruluşlarından
bazılarının, sektörü tekeli altına
almaya çalıştığını düşünen
Tellioğlu’nun mücadeleden
vazgeçmeye niyeti yok gibi
gözüküyor. 

12 kişi ile 1000 kişi arasında
kapasitesi olan yolcu gemileriyle,
uluslararası kurallara uygun,
eğitimli kaptan ve gemi
personeliyle İstanbul’da iskelesi
olan her semte hizmet götürmeye
devam edeceklerini söyleyen
Tellioğlu, ”Osmanlı Devleti
zamanından beri varız. Kürekli
sandallarla saraylar arasında
yolcu taşımacılığı yapan esnafın,
lonca adı altında kurduğu birlik,
1930 yılında cemiyet, sonra
dernek ve oda statüsüne
kavuşmuştur. Köklü tarihimizle
ve 350 aktif üyemizle İstanbul
sularında olmaya devam
edeceğiz; önümüze nasıl bir
engel konulursa konsun” dedi.

ULAŞIMIN YÜZDE 2.5’İ
DENİZDEN

Fahrettin Tellioğlu İstanbul’daki
yolcu taşımacılığının yüzde 2,5’inin
deniz yoluyla yapıldığının bilgisini
verdi ve denizin, vatandaşlarca
tercih edilmiyor oluşunun
nedenlerini açıkladı.

İskele noktalarının sayıca
yetersiz olduğunu söyleyen
Tellioğlu, iskele sayılarının artması
için büyü çaba harcadıklarını
açıkladı. Yeni güzergahların
eklenmesiyle, deniz ulaşımının
daha çok tercih edileceğini belirtti.

37 yeni hat için UKOME’de
girişimlerde bulunan Tellioğlu,
sorunun sadece yeni güzergahlar
eklenmesiyle de çözülemeyeceğini
sözlerine ekledi.

Tellioğlu, iskele noktalarına,
toplu ulaşım araçlarının

getirilmesini istedi. Tellioğlu,
Eminönü’nde olduğu gibi deniz
ulaşımıyla, kara toplu ulaşımının
bir arada yer aldığı planlamaların
İstanbul trafiğine büyük katkısı
olacağı görüşünü paylaştı.

İstanbul halkının denizi
kullanma alışkanlığı olmadığı
tespitinde bulunan esnaf odası
başkanı, ”İstanbul trafiğinden
herkes yakınıyor ama özellikle
şu sıcak günlerde bile deniz
ulaşımına ilgi az. Burada
güzergahların yetersiz olması bir
neden ve biz de yolcuların
talebine göre yeni hatlar
açılması için çalışma
yürütüyoruz” ifadelerini kullandı.

Toplamda 90 bin yolcu
kapasitesine sahip olduklarını
açıklayan Tellioğlu, dile getirdiği
nedenlerden dolayı bu kapasitenin
sadece yüzde 10’nunu
doldurabildiklerini ifade etti.

DESTEK BEKLİYORLAR
Denizciler, yolcu gemilerinin

yenilenmesi ve daha modern bir
görünüme kavuşması için
devletten destek bekliyor. Ucuz

kredilere ihtiyaç duyduklarını
belirten Başkan Tellioğlu, Halkbank
tarafından verilen esnaf kredisi
limitinin artırılmasını talep etti. 

Yolcu başına alınan yüzde 18’lik
KDV’yi yüksek bulan Tellioğlu, bu
oranın düşürülmesini istedi.

TURİST AZALDI
Özellikle boğaz turu yapan

vapurlara yaz ayı ile birlikte yoğun
bir ilginin olduğunu aktaran
Tellioğlu, gezi olayları nedeniyle
geçen seneler kadar iş
yapamadıklarını kaydetti. 

Boğaz turlarının daha çok
turistler tarafından tercih edildiğini
belirten Tellioğlu, Taksim Gezi Parkı
olayları nedeniyle ülkemize gelen
turist sayısındaki azalmanın
kendilerini de etkilediğini sözlerine
ekledi.

Başkan Fahrettin Tellioğlu son
olarak, sektörün bürokratik
sarmaldan kurtulup, devletin
denize gerekli önemi vermesi
temennileriyle görüşlerini
sonlandırdı ve tüm meslektaşlarına
‘Pruvanız neta’ olsun şeklinde
seslendi.

Fahrettin Tellioğlu

DENİZCİLERDEN YENİ 37 HAT TALEBİ
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Gıda, Tarım ve Hayvancılık
Bakanlığı'nca hazırlanan
''Türk Gıda Kodeksi Et

ve Et ürünleri Tebliği''nde ilgili
firmalara verilen uyum süresi doldu.
Bundan sonra kanatlı etle kırmızı et
karıştırılarak ürün elde edilmeyecek
ancak kırmızı etler ve kanatlı etler
kendi içinde karıştırılabilecek. 

Türk Gıda Kodeksi Et ve Et
ürünleri Tebliği’ ile kasapların, beyaz
eti ambalajsız ve parçalayarak
satmaları serbestleşti. 

İstanbul Kasaplar Odası Başkanı
Bilgin Şahin, yıllar süren
mücadelelerin sonucunda

istediklerini elde ettiklerini
söylerken, esnaf odaların ne işe
yarar sorusuna en net cevabı
verdikleri görüşünü paylaştı. 

Yeni tebliğ ile kasaplara tavuk
parçalama izni verilmesini
değerlendiren Başkan Şahin,
”Esnafımız bazı haklardan
mahrum olduğu için insanları
kapıdan çevirmek zorunda
kalıyordu. Tavukları bütün
satıyorduk, tavuğun bir kısmını
isteyen insanların taleplerini
karşılayamıyorduk. Dolayısıyla
müşterimizi de marketlere
kaptırıyorduk. Şimdi bizlere de

tavuk parçalama izni verilmesi ile
haksızlık ortadan kalkmış oldu.
Artık marketlerle rekabet
edebileceğiz” ifadelerini
kullandı.

Kırmızı et ile beyaz etin
karıştırılmasının yasaklanmasının
en çok vatandaşın lehine olduğunu
belirten Başkan Şahin, halkın
sağlığını tehdit eden işletmelere
bundan sonra göz açtırılmamasını
istedi.

Başkan Şahin, kırmızı et ile beyaz
etin karıştırılmasının konusuna
üzerinde neden ağırlık verdiklerini
ise şöyle açıkladı: “Kimi işletmeler

KASAPLARIN 
5996 SEVİNCİ

5996 Sayılı yasa ile perakendeci kasaplara tavuk parçalayabilme hakkı 
verildi ve büyük suistimallere yol açan sucuk, salam, sosis gibi ürünlerde
kırmızı ve beyaz et karıştırılması da yasaklandı. 
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kırmızı et ile beyaz eti karıştırma
hakkını suiistimal etmeye
başlamıştı. Beyaz etin
satılamayacak kısımlarını
mekanik kıyma yapıyorlardı;
kırmızı et ise neredeyse hiç
koymuyorlardı. Yıllarca kırmızı et
aroması ile vatandaşı aldatmaya
çalıştılar.  İşte bizim sokaklarda
gördüğümüz 2 TL’ye tavuk ayran
gibi akıl almaz fiyat
politikalarının kaynağı budur.” 

Yeni Gıda Yasası işletmeleri,
onaylı işletmeler ve kayıtlı
işletmeler olarak iki bölümde
değerlendiriyor. Kasaplar satış
noktasında faaliyet gösterdiği için
kayıtlı işletmeler kısmında yer alıyor.
Kayıtlı işletmelerin yükümlülükleri
kapsamında, bağlı buldukları İlçe
Tarım kayıt belgesi alması gerekiyor.
Onaylı işletmeler ise, et işleme
tesisleri ve üretim tesisleri olarak
ikiye ayrılmış durumda. Onaylı
işletmeler, tesislerinde uzman bir
veteriner istihdam etmek
zorunda.

Başkan Bilgin Şahin işletmelerin
kayıtlı ve onaylı işletmeler olarak
ayrılması ile kayıt dışı çalışanlara
önemli bir darbe vurulduğunu
belirtti. Daha önce belediyelerin,
oda faaliyet belgesini talep
etmeden işyerlerine ruhsat
verdiğini söyleyen Şahin,
perakendeci kasapların ilçe tarım
müdürlüklerin kayıt belgesi alma
zorunluluğuyla, esnaf odalarına
kaydın arttığını açıkladı. 

DENETİMLER DAHA DA ÖNEM
KAZANDI

Türk Gıda Kodeksi
Yönetmeliği’nin perakendeci
kasaplar için bir dönüm noktası
olarak niteleyen Başkan Şahin, Gıda
ve Tarım Hayvancılık Bakanı Mehdi
Eker’e, Türkiye Kasaplar
Federasyonu Başkanı Fazlı
Yalçındağ’a da desteklerinden

ötürü minnettar olduklarını
belirtti.

Yasanın geniş çerçevede
esnafın lehine olduğunu kaydeden
Başkan Şahin, uyarılarını yapmaktan
da geri durmadı. Öncelikle yeni
tebliğin denetimlerin önemini bir
kat daha arttığının altını çizen
Başkan Şahin, bu noktada
denetim kadrolarını
genişletilmesini istiyor.

İlçe tarım müdürlüklerinin tek
başına denetim yükünü
kaldırmakta zorlanacağını dile
getiren Başkan Şahin, ilçe
belediyelerin de denetimlerde yer
almasının daha doğru olacağını
söyledi. Kasaplar odası başkanı, yeni
yasanın ağır cezalar barındırdığını
hatırlatırken, esnafının bu yasaya
uymak adına gösterdiği özene karşı,
başka işletmelerin ihlalde
bulunması halinde cezasız
kalmasının yasanın itibarını
sarsabileceği endişesini paylaştı.  

Perakendeci kasaplara da mesaj
yollayan Başkan Şahin, mesleklerine
leke süren insanların tespitinde
yardımcı olmalarını istedi. Alo 174
gıda hattını arayarak şikayetlerini
iletebileceklerini söyleyen Başkan
Şahin, oda olarak işini doğru
yapanın esnafın her zaman yanında
olacaklarının sözünü verdi.

Hijyen şartlarına azami özen
gösterilmesini isteyen Başkan
Şahin, bunu yasalar emrettiği için
değil; insanlık vicdanının bir
gereği olarak yerine getirilmesini
istedi.

6331 ÇAĞDAŞ BİR YASA
Türk Gıda Kodeksi Yönetmeliği

gibi 3661 Sayılı İş Sağlığı ve
Güvenliği Kanunu’nun da modern
dünyanın elzem kabul ettiği
hükümler barındığını ifade eden
Başkan Şahin, 6331 sayılı yasa için
yerinde bir gelişme tanımlaması
yaptı. 

Bilgin Şahin
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Büyükşehir belediyesinin
esnafa rakip olduğu
birçok alan söz

konusuyken, şimdi de tuvaletçi
esnafın işi elinden gidiyor. Esnafın
olduğu her sektörde boy
göstermeyi başaran İstanbul
Büyükşehir Belediyesi şimdi umumi
tuvaletçiliğe el attı. Umumi
tuvaletler büyükşehir belediyesinin
yan kuruluşu olan Sağlık A.Ş
tarafından işletilecek. Duruma
tepki gösteren esnaf, konuyu
mahkemeye taşıdı.

Hamam Sıhhi Banyo Kaplıca
Sauna Esnaf Odası’nda, umumi
tuvaletlerden sorumlu Başkan Halil
Dökmen ve yönetim kurulu üyesi
Turhan Karaçam verdikleri
mücadeleyi ve yaşadıkları sıkıntıları
İstanbul Esnaf Dergisi’ne anlattı.

Halil Dökmen 30-40 yıllık
esnaflığın sonunun geldiğini
belirtirken, karardan döndürmek
adına çalmadığı kapı
bırakmadıklarını haykırdı. 1475
sayılı İş Kanunu’nun mağduru
olduklarını söyleyen Dökmen,
büyükşehir belediyesinden
herhangi biri ile görüşmeyi
başaramadıklarını sitemle dile
getirdi.

Bundan sonra Sağlık A.Ş
tarafından işletilecek umumi
tuvaletler üzerinde esnafın

yıllarının emeğinin olduğunu
belirten Dökmen’e göre burada
esnafın hakkı çiğnenmiş durumda.
Pek çok esnafın hayatları boyunca
buralarda çalıştığını ifade eden
Dökmen, ”Bu insanlar belli bir
yaşa gelmiş; bu saatten sonra ne
yapabilirler, nerede
çalışabilirler? Büyükşehir
belediyesi esnafı kapı dışarı
etmiştir ve burada ağır bir
mağduriyet söz konusudur.
Teşbihte hata olmaz; devlet baba
evladını sokağa atmıştır”
şeklinde konuştu.

Halil Dökmen, Hamam Sıhhi

Banyo Kaplıca Sauna Esnaf
Odası’na bağlı 200 kadar esnafın,
İstanbul genelinde ise 4500 kişinin
umumi tuvaletlerin Sağlık A.Ş.’ye
devredilmesiyle işinden olduğu
bilgisini paylaştı. Dökmen,
4500’den fazla insanın ve
ailelerinin ekmeklerini nereden
çıkaracak sorusunun, sorumlu
yöneticilerin vicdanlarını
sızlatmasını umuyor.

Yönetim kurulu üyesi Turhan
Karaçam vergisini yıllarca sadakatle
ödemiş esnafın karşılığında böyle
bir duruma düşmesini
kabullenemiyor.

AKBİL, UMUMİ 
TUVALETLERE DE GİRİYOR

İstanbul Büyükşehir Belediyesi, belediyeye bağlı umumi tuvaletleri işleten
esnafın kiralarını yenilememe kararı aldı. 

Tuvaletçiler yılların hakkını kaybetti

Halil Dökmen ve Turhan Karaçam



47 İstanbul Esnaf

HİZMET AKBİLİ OLANA 
Umumi tuvaletlerin esnafın

elinden alınmasıyla nakit para
dönemi sona erdi. Umumi
tuvaletlere turnike sistemi geliyor,
artık girişler sadece akbille
yapılacak. Cebinde parası
olmasına rağmen, akbil
kullanmayan vatandaşların
umumi tuvaletlerden
yararlanamayacağını belirten
Turhan Karaçam, ”Şimdi bu
uygulamanın kamu yararına
olduğunu kim söyleyebilir?
Hayal kırıklığına uğradık. Daha
yeni yerlerin açılıp,
İstanbullulara ve şehrimizi
ziyaret eden turistlere hizmet
etmeyi beklerken yaşadıklarımız
kabus gibi” nitelemesi yaptı.

BİZ YÜZDE 35 VERELİM
Umumi tuvaletlerin Sağlık A.Ş

tarafından işletilecek ve Sağlık
A.Ş’nin gelirinden yüzde 1 kadarını
büyükşehir belediyesine vereceği
belirtildi. Bu noktada bir teklifte
bulunan Halil Dökmen ve Turhan
Karaçam, umumi tuvaletlerin yine
kendilerine verilmesi halinde
gelirin yüz 35’ini vereceklerinin
sözünü verdi. 

“Yeter ki işimizi yapmaya
devam edelin” niyetinde
olduklarının altını çizen
Halil Dökmen ve Turhan
Karaçam artık büyükşehir

belediyesinin kendilerini
dinlemelerini istedi.

KİRASI 23 BİN TL OLAN
İŞLETMELER

Eminönü’nde bir umumi
işletmenin İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’ne 23 bin TL kira bedeli
ödediğinin bilgisini veren
Dökmen, İBB’nin kira kontratının
bitmesiyle bu iş yerine el
koyduğunu ve kira gelirinden
mahrum kalarak kendini zarara
uğratabileceği uyarısı yaptı.

Kendilerinin hem vergi
ödediğini hem de astronomik
kiralar ödediğini aktaran
Dökmen, Sağlık A.Ş’nin kira
ödememesi ve vergiden muaf
olması nedeniyle devletin zarara
uğradığını savundu.

Taksim, Gezi Parkı’nda
yaşanan son olayları da
değerlendiren Halil Dökmen,
Turhan Karaçam süreç içinde
yönetim olarak adlıkları kararla
1 TL olan umumi tuvalet
ücretini, 50 kuruşa çektiklerini
açıkladı. amaçlarının mümkün
olduğunca çevreye zarar
verilmesini engellemek olduklarını
belirten Dökmen, halkın da aşırı

kalabalıkta mağdur olmasının
önüne geçmek istediklerini dile
getirdi.

BELEDİYE’NİN İLK İŞİ 
DEĞİL

Büyükşehir belediyesinin
esnafla olan rekabeti de İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği’nde sıkça tenkit edilmiş bir
konu. esnaf odaları başkanları
hemen her sektörde belediyelerin
rekabeti ile mücadele etmek
zorunda kalan esnafını korumak
adına girişimlerde bulunsa da,
şimdiye kadar muvaffak
olamadı. 

Esnaf camiası, son yaşananları
da göz önüne alarak, İBB’nin
esnafla olan rekabetini daha da
derinleştirmesinden korkuyor.

Bugüne kadar ulaşımdan ekmek
satmaya, çiçekçilikten daha birçok
işe al atan İBB’nin yarattığı haksız
rekabet ortamında ayakta durmaya
çalışan esnaf İBB’nin tekel olma
yolundaki politikasına tepkili.

Özellikle bu konuda yükselen
tepkiler İBB’nin bürokratlarına
yönelirken, İBB Başkanı Kadir
Topbaş’ın yanlış yönlendirildiği
görüşünde birleşiliyor.

AKBİL, UMUMİ 
TUVALETLERE DE GİRİYOR



48İstanbul Esnaf

HABER
GENEL SEKRETERLERE SERBEST KÜRSÜ

Birliğimize bağlı olan
esnaf odamız bilindiği
üzere 5996 sayılı Veter-

iner Hizmetleri, Bitki Sağlığı ,
Gıda ve Yem Kanunu
çerçevesinde hizmet veren bir
kuruluştur.  2010 yılında yürür-
lüğe giren yeni kanun ve ilgili
mevzuatları uygulanılmaya
başlanmıştır. Yalnız ilgili kanun
ve mevzuatları uygulamaları es-
nasında ve yasal olarak kanuni
gereklilikler hakkında aksaklıklar
mevcuttur. 

Bunun çözümü olarak esnaf
odamızın düşüncelerinden bir
tanesi 5996 sayılı kanun ile ilgili
İstanbul İlinin en büyük mülki
amirinin (valilik) başkanlığında
her ay toplanılıp sorunların
tartışılıp çözümlerin üretildiği bir
İl Gıda Kurulu oluşturulmasıdır.
Bu kurul hem kanun uygu-
layıcılarını (Belediyeler, Gıda
Tarım ve Hayvancılık Müdür-
lüğü), hem esnafımızın bağlı bu-
lunduğu kuruluşları (Esnaf
Sanatkarlar Odalar Birliği, Esnaf
Sanatkarlar Odaları, İTO, İSO),
hem teknik birimleri (Mühendis
Odaları) , hem de akademik
kadroları (Üniversiteler ve
Akademisyenler) bir araya getir-
erek sorun oluşturan ve çözüm
gerektiren muallakta kalan
meseleleri ortak hareket ve fikir-
lerle çözülmesini sağlar. Ayrıca
kurumlar arası farklı uygula-
maları ortadan kaldırır. Uygula-
malar esnasındaki farklı

yorumlamalardan kaynaklı
sorunlar en çok üyemiz olan es-
nafımızı tedirgin etmektedir. Es-
nafımız sorunlarını kapı kapı
dolaşarak çözmek yerine yetkili
birimlerine iletir ve aylık düzen-
lenecek Gıda Kurulu ile tek
kararla problemler ortadan
kaldırılır. Bu kurul la ilgili Gıda
Tarım ve Hayvancılık Müdür-
lüğünün 5403 sayılı Arazi Kul-
lanım ve Toprak Koruma
Kanununa istinaden toprak ko-
ruma kurulu ve 4342 Sayılı Mera
Kanununa istinaden Mera
Komisyon Toplantıları  Valilik-
lerce uygulanmaktadır. Bu kurul
ve komisyonlar emsal göster-
ilebilir. 

5996 Sayılı Gıda Kanunu ile il-
gili 10 Ocak 2013 tarihinde
yayınlanan Kayıt ve Onay Yönet-
meliğindeki değişikliğe istiane-
den bazı bilgiler vermek
istiyorum. Şunu belirtmek
gerekir ki, üyelerimizden beyan
içerikli herhangi bir evrak alın-
madan İşletme Kayıt Belgesi
düzenlenmektedir. İşletme
beyannamelerinde Kapasite Ra-
poru ile ilgili kısmın dolduru-
lurken güncel kapasite raporuna
göre doldurulması şartı da var.
Bununla birlikte esnaf
odalarımızda kapasite raporları 1
gün içerisinde düzenlenip onay-
lanmış olarak üyeye teslim ede-
biliyoruz. İşletme Kayıt Belgesi
düzenlendikten sonra 1 (bir) ay
içersinde İlçe Gıda Tarım ve Hay-

vancılık Müdürlükleri tarafından
işletmelere denetim düzenlen-
mesi ve üyenin yapmış olduğu
beyannamenin doğruluğu tespit
edilmektedir. Yanlış veya yalan
beyanda bulunan işletmelere
çeşitli idari cezalar söz konusu.
Üyelerimizin yanlış veya yalan
beyanlar yüzünden idari cezalar
yemesini önlemek amacı ile
kayda tabi işletmelerde Kapasite
Raporu olmayan veya süresi dol-
muş Kapasite Raporu sahibi işlet-
melerin İşletme Kayıt evrakı
verilirken güncel Kapasite Ra-
poru ilk başta istenmesi üyeler-
imizin menfaatinedir. 

Bu sebeple İlçe Gıda Tarım ve
Hayvancılık Müdürlüklerine
İşletme Kayıt müracaatları es-
nasında güncel Kapasite Rapor-
larının istenmesi gerekmektedir.
Bunun yanında İlçe Tarım
Müdürlükleri tarafından
yapılan denetimlerde esnafımıza
yanlış bilgilendirme yapılmak-
tadır.  Bu hatırlatmayla beraber,
esnafımıza esenlikler diliyorum.

Sadettin ÇETİN
İSTANBUL ŞEKERCİ PASTACI 
HELVACI TATLICI VE ŞEKERLİ

MAMÜLLER ESNAF ODASI 
GENEL SEKRETERİ

AYNI MASAYA OTURMADAN
SORUNLAR ÇÖZÜLMEZ


